
Elsõ alkalommal érkezett Miskolcra az elmúlt hétvégén az Öko-Pannon Kht. szelektív hulladékgyûjtést
bemutató roadshow-ja. A csanyiki rendezvényen a gyerekek játékos bemutatók során megismerhették a
hulladékká vált csomagolás gyûjtésének, valamint hasznosításának folyamatait. A hasznosító torony, az
ökofa és a tudás kereke az RWE Umwelt Miskolc Kft. támogatásával mutatkozott be a show-n.

AZ OKTATÁSI INTÉZMÉNYEKNEK

NEM CSAK SZELLEMÜKBEN KELL MEG-
ÚJULNIUK IDÕRÕL IDÕRE, HANEM A

„KÖNTÖSÜKNEK” IS NÉHA. AZ ELÕZÕ

TANÉVBEN ÉRT VÉGET A FÖLDES

FERENC GIMNÁZIUM BÕVÍTÉSE, AME-
LYET A KORMÁNY DÖNTÉSE ALAPJÁN

A DIÓSGYÕRI GIMNÁZIUM ÉS A

FERENCZI SÁNDOR EGÉSZSÉGÜGYI

SZAKKÖZÉPISKOLA ÉS SZAKISKOLA

KÖVET VÁRHATÓAN JÖVÕ ÕSSZEL.

A Diósgyõri Gimnázium 1950 óta hasz-
nálja jelenlegi épületét. Ami egykor mo-
dernnek számított, az mára bizony sok
tekintetben elavult, illetve felújításra szo-
rul, mivel az elmúlt években a pénz-
telenséggel küszködõ önkormányzatnak
csak a legszükségesebb állagmegóvási
munkák elvégzésére futotta. Az igaz-
gató által összeállított tanulmányból ki-
derül, hogy a nyelvi- és számítástech-
nikai tantermek kapacitása, felszerelt-
sége nem felel meg a jogos elvárá-
soknak. A tornaterem és sportpálya
ugyancsak megérett már a felújításra,
bõvítésre, ami azért is fontos, mivel itt
mûködik 1974-tõl a megye egyetlen test-
nevelés tagozatos osztálya. A könyv-
tári állományt jelentõ 45 ezer doku-

mentumot jelenleg pont tucatnyi he-
lyen õrzik. Zsúfolt, raktár jellegû könyv-
tár helyett tágas, impozáns olvasóter-
met szeretnének kialakítani. Az aula és
díszterem átépítésével pedig a felnõtt-
oktatásban résztvevõk is megfelelõ kö-
zösségi térhez juthatnak, s a nappali
tagozatos diákok szüleit bevonva a ren-
dezvényekre kulturális központ funkci-
ót is elláthat az iskola. A szakmai fej-

lesztéseken túl egyébként is megérett
a felújításra az iskola épülete, amit az
elavult, gyakori javításra szoruló szenny-
vízrendszer, a 70 százalékában elavult,
energiapazarló nyílászárók, a teljesít-
ményigényt nem bíró villamosenergia-
hálózat és a rendszeresen beázó tetõ
is igazol. A felújítandó épület látvány-
tervei már el is készültek (képünkön).

(Folytatás a 3. oldalon.)

DAM 2004 KFT.-RE VÁLTOZOTT A

DAM STEEL RT. ESZKÖZEIT MEGVÁ-
SÁRLÓ EURÓPAHÍD 2003. KFT. NEVE.
AZ ÚJ TÁRSASÁG OKTÓBER 1-JEI HA-
TÁLLYAL SAJÁT ÁLLOMÁNYÁBA VETT

A DIÓSGYÕRI KOHÁSZAT DOLGOZÓI

KÖZÜL 700-AT, ÉS MEGKEZDI A GYÁR

ÚJRAINDÍTÁSÁNAK ELÕKÉSZÍTÉSÉT. A
TERVEK SZERINT A HENGERSOROK DE-
CEMBERBEN KEZDHETIK MEG A TER-
MELÉST.

A Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei
Bíróság – a DAM Energy Kft. fel-
számolását kimondó – végzése immár
jogerõre emelkedett. Felszámolónak a
diósgyõri kohászatnál korábban is tény-
kedõ Reorg Rt.-t jelölték ki. 
A DAM Steel Rt. által alapított és

annak többségi tulajdonában lévõ DAM
Energy Kft. csõdközeli állapotának hí-
rére került ismét felszínre, hogy meny-
nyire ingatag lábakon áll a diósgyõri
gyártelepen mûködõ társaságok ener-
giával (áram, gáz, víz stb.) való ellá-
tása. Ha mondjuk az anyacég (DAM
Steel) nem fizet, az veszélyeztetheti
a többi cég ellátását. Legutóbb az
energiaszolgáltató társaság dolgozói-
nak egynapos sztrájkja is olyan tár-
saságokat bénított meg, amelyek ma
összességében több dolgozót foglal-
koztatnak, mint a kohászat. 

A csõd hírére megindult a szer-
vezkedés, hogy a DAM Energy kike-
rülésével jussanak a szolgáltatásokhoz
az érdekelt cégek. Késõbb azonban
abbamaradtak a tárgyalások, mert a
DAM Energy Kft. felszámolója szeretné
fenntartani a szolgáltatást (alkalmas
is erre), és errõl meg is egyezett a
nagyszolgáltatókkal. A szolgáltatási
körben benne van a legnagyobb po-
tenciális fogyasztó, a diósgyõri kohá-
szat is. 
Mindez azt is jelenti, hogy a DAM-

vagyont megvásárló Európahíd 2003.
Kft.-nek szándéka a termelés újrain-
dítása. A kérdés továbbra is az: ho-
gyan? Feltehetõen elõször csak a hen-
gersorok jöhetnek szóba. Azok bugá-
val való ellátását pedig könnyedén biz-
tosíthatja a Dunaferrt tulajdonló
Donbass konzorcium ukrajnai alap-
anyaggyártó kapacitásával. Szakemberek
azt is tudni vélik, hogy acélgyártás
már egyáltalán nem lesz Diósgyõrben,
mert az acélmû mûködtetési költsé-
gei magasak, olcsóbb hosszú távon is
az ukrán forrást használni. 
Annyi bizonyos, hogy a kivásárolt

vagyon mûködtetését a megalakított
DAM 2004. Kft. fogja ellátni, amely-
nek jelenlegi vezérigazgatója Tóth Béla,
aki korábban gazdasági vezetõje is volt
a Dunaferr Rt.-nek.

I. évfolyam 30. szám 2004. október 2.
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MEGÚJULÓ ISKOLÁK

GGáállhhiiddii  GGyyöörrggyy  lleetttt  aa  DDVVTTKK  vveezzeettõõeeddzzõõjjee

HELYCSERE
A KISPADON

ROADSHOW A CSANYIKBAN

HÉTSZÁZ MUNKÁST
FELVETT A DAM!

BEKÖVETKEZETT AZ, AMIRÕL MÁR

HETEK ÓTA BESZÉLTEK A VÁROSBAN:
SZERDÁN MENESZTETTÉK A DVTK VE-
ZETÕEDZÕJÉT, KIPRICH JÓZSEFET ÉS SE-
GÍTÕJÉT, VINCZE ISTVÁNT. A PIROS-
FEHÉREK KISPADJÁN EZENTÚL GÁLHIDI

GYÖRGY ÜL.

A Kiprich–Vincze duóval szerdán közös
megegyezéssel bontott szerzõdést a di-
ósgyõri klub. Kiprich hat mérkõzésen
vezényelte a DVTK-t és nem sikerült
pontokat gyûjtenie csapatával.
– Sajnos nem olyan erõs ez a keret,

hogy csodát lehetett volna tenni. Kevés
volt az idõnk, hogy csapatot faragjunk.
Amennyiben segítség a Diósgyõrnek,
hogy felálljak a kispadról, akkor én ezt
megtettem. Remélem, hogy Gálhidi
György megkezdi a fiúkkal a pont-
gyûjtést, mert nem láttam még egy
ilyen várost, ahol így szeretik a focit.
Bízom Gálhidiben és szurkolok neki, csak-
úgy, mint a diósgyõri futballnak – mond-
ta a leköszönõ edzõ.
Gálhidi György legutóbb a Kecskemét

NB I/B-s labdarúgócsapatánál dolgozott,

elõtte pedig a Budapest Honvédot jut-
tatta az élvonalba.
– Terveim megegyeznek a közönség

és a vezetõség vágyaival. Megpróbálom
felrázni a csapatot és pontokat sze-
rezni. Mielõbb kiegyenesedni és bent
maradni csont nélkül! – fogalmazta meg
a célt a tréner. – Két héttel ezelõtt
ott voltam a Budapest Honvéd–DVTK
mérkõzésen, és a második félidõben
biztató jeleket fedeztem fel a piros-fe-
hérek játékában. Hiszem, hogy több van
a játékosokban, mint amit eddig pro-
dukáltak, és ezt ki kell hoznom belõ-
lük. A védekezést biztonságosabbá kell
tennünk, és erõsíteni kell a támadójá-
tékot is – tette hozzá az 50 éves
szakember.
Gálhidi György munkáját Orlóczki

Tibor pályaedzõ és Veréb György ka-
pusedzõ mellett egy miskolci tréner is
segíti majd.
Ebedli Ferenc klubigazgató az új iga-

zolások kapcsán elmondta: elképzelhe-
tõ, hogy Egressy Gábor után a több-
szörös magyar válogatott Horváth Ferenc
is elkötelezi magát Diósgyõrbe. 

Gyurcsány Ferenc miniszterelnök csütörtökön ismertette kormányának névso-
rát. Eszerint az új kormányban Baráth Etele uniós integrációs ügyekért felelõs
tárca nélküli miniszter, míg Csizmár Gábor munkaügyi miniszter lesz. Draskovics
Tibor tölti be a pénzügyminiszteri posztot, Göncz Kinga lesz az ifjúsági és esély-
egyenlõségi miniszter, Hiller István a kulturális miniszter, Juhász Ferenc a honvé-
delmi miniszter, Kiss Péter a kancelláriaminiszter, Kolber István a  regionális fej-
lesztésekért felelõs tárca nélküli miniszter, Kovács Kálmán az informatikai minisz-
ter, Kóka János a gazdasági miniszter, Lamperth Mónika a belügyminiszter, Magyar
Bálint az oktatási miniszter, Németh Imre a földmûvelésügyi miniszter, Persányi
Miklós a környezetvédelmi miniszter, Petrétei József az igazságügyi miniszter, Rácz
Jenõ pedig az egészségügyi miniszter. Novemberben Somogyi Ferenc váltja majd
Kovács Lászlót a külügyminiszteri poszton. Az új kormány hétfõn alakulhat meg.

ÚJ KORMÁNY: HÉTFÕN



A NAPOKBAN VÉGLEG BEFEJEZÕDIK

A SZÉN KITERMELÉSE AZ ÉSZAK-MA-
GYARORSZÁGI TÉRSÉG UTOLSÓ MÉLY-
MÛVELÉSÛ ÜZEMÉBEN, LYUKÓBÁNYÁN.
A JELENLEGI TULAJDONOS LYUKÓSZÉN

BÁNYÁSZATI BEFEKTETÉSI KFT. OK-
TÓBER 7-ÉN ÜNNEPÉLYES KERETEK KÖ-
ZÖTT HOZZA FELSZÍNRE AZ UTOLSÓ CSIL-
LE SZENET, MAJD 2005 ELSÕ NEGYED-
ÉVÉRE VÉGEZ A TELJES BEZÁRÁSSAL ÉS

AZ ELSÕDLEGES REKULTIVÁCIÓVAL. 

A Miskolc környékén három hõerõ-
mûvet mûködtetõ – az ország villa-
mosenergia igényének 16 százalékát adó
–, amerikai AES Corporation tulajdoná-
ban lévõ AES Borsodi Energetikai Kft.
tavaly hozta meg stratégiai döntését,
hogy – egyik részrõl – leállítja a gaz-
daságtalan lyukói bányát (amelybõl 1996
óta 6,5 millió tonna szenet bányásztak
ki), másrészt szenes  erõmûveit – kör-
nyezetvédelmi okokból – biotüzelésûre
állítja át. 
A mintegy 7–800 fõs dolgozói ál-

lományt a törvény szerintinél maga-
sabb végkielégítéssel bocsátották el. Ezzel
pecsételõdött meg végleg a mélymû-
velésû bányászkodás sorsa Észak-Ma-
gyarországon, hiszen a térségben a lyu-

kói bánya volt az iparág utolsó bás-
tyája. 
Némi reményt nyújtott, hogy a be-

zárással párhuzamosan a lyukói bánya
üzemeltetésére pályázatot hirdetett az AES,

amelynek nyertese a két magántársa-
ság – a Mendikás Kft. és a Regulax
Kft. – közös tulajdonában lévõ Lyukószén
Kft. lett. Az új cég idén év elején át-
vette a bánya üzemeltetését. Közel 300-
an az új cégben is tovább dolgoztak. 
Második körben a felek tárgyalásokat

kezdtek a bánya tulajdonba vételérõl,
valamint a bányászati jog végleges át-
ruházásáról. A Lyukószén Kft. és az AES
Borsodi Energetikai Kft. szállítási keret-
szerzõdést is kötött, az erõmûvek piaci
áron, továbbra is vásároltak szenet a
bányaüzemtõl. Ennek megfelelõen a havi
30 ezer tonna kitermelt szén mintegy

háromnegyede továbbra is az erõmû-
vek még ilyen módon mûködõ egysé-
geit táplálta, a maradék negyedrészt a
lakosság számára értékesítették. 
A Lyukószén Kft. vállalta azt is, hogy

a széntermelés októberi befejezése után
végrehajtja a bányabezárás és rekulti-
váció feladatait is. A még a cégnél dol-
gozó 250–300 bányász többségének mun-
kájára tehát jövõ év elejéig számítanak.
A bánya mélyén még mintegy 15 mil-
lió tonnára becsülik a még meglévõ szén-
vagyont, ám az már nem bányászható
ki gazdaságosan.
A megyei közgyûlés és az „Alapítvány

a Borsodi Bányász Hagyományokért” tá-
mogatásával október 7-én megemléke-
zést tartanak Lyukóbányán. A Lyukószén
Kft. ekkor hozza felszínre ünnepélyes ke-
retek között az utolsó csille szenet. Ebbõl
az alkalomból nyitják meg Újhámorban,
az Õskohónál a Bányászati Emlékparkot. 

Nem is olyan régen még javában termeltek Lyukóbányán…
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BEZÁR A LYUKÓI BÁNYA

A  TAVALYI GYENGE HOZAMOK

UTÁN AZ IDÉN JÓL TERMETT A BÚZA,
AZONBAN A GAZDÁK MÉGSEM ELÉGE-
DETTEK, MIVEL CSAK NYOMOTT ÁRON

TUDJÁK ELADNI, SOKAN A PIACI ÁRNÁL

MAGASABB EU INTERVENCIÓS FELVÁ-
SÁRLÁSRA VÁRNAK. A FIDESZ SZOR-
GALMAZZA A GAZDÁK MINÉL ELÕBBI

PÉNZHEZ JUTÁSÁT SEGÍTÕ ÁLLAMI IN-
TÉZKEDÉSEKET, VALAMINT A NYÁRI VI-
HARKÁROK, ÁRVÍZKÁR RENDEZÉSÉT.

– A tavalyi aszály elvéknyította a
zsebeket, az idei rekordtermés sem sokat
segít, mivel nyomottak az árak. Van,
ahol önköltség alatti. – jelentette ki
Szabó Csaba a Fidesz mezõgazdasági
szakértõje. A jelenlegi piaci árat jóval
meghaladó uniós intervenciós felvásár-
lásokra vár a gazdák jelentõs része,
ez viszont csak novemberben indul, s
addig is szántani, vetni kellene, de nincs
mibõl. A gazdák pénzhez jutása érde-
kében kérik, hogy szlovák mintára ha-
zánkban is fizessék ki elõbb a terü-
letalapú támogatást. A búza raktárak-
ban maradása egyébként kitolja a ku-
korica betakarítási idejét is. A fõ gond
egyébként, hogy az utóbbi években je-
lentõsen csökkent a hazai állatállomány,
s nincs szükség csak a szemes takar-
mány egy részére. Az idei szüreten a
szõlõsgazdák is hasonló gondokkal küz-
denek, alacsony az ár, s még így is
kétséges a termés egy részének fel-
vásárlása. 
Dr. Ódor Ferenc, a Fidesz megyei

közgyûlési frakcióvezetõje a nyári jég-
kárra és a hernádmenti árvízre emlé-
keztetett, a kormányzat megkezdte a
lakásokban, önkormányzati tulajdonban
keletkezett károkkal kapcsolatos kifize-
téseket, viszont a mezõgazdasági gaz-

dálkodók eddig semmit se kaptak, pedig
sok táblát teljesen elvert a jég, elmo-
sott az árvíz. Nehezményezte, hogy a
szeptember 15-re ígért kormányzati dön-
tés csúszik.
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AMIKOR A NAGY
TERMÉS IS BAJ…

– NEM ÁLLUNK JÓL, DE FEGYELMEZETT,
KÖVETKEZETES GAZDASÁGPOLITIKÁVAL

VAN ESÉLY ARRA, HOGY HAZÁNK 2010-
BEN CSATLAKOZZON AZ EURÓZÓNÁHOZ

– JELENTETTE KI ÚJSÁGÍRÓI KÉRDÉSRE VÁ-
LASZOLVA JÁRAI ZSIGMOND, A MAGYAR

NEMZETI BANK (MNB) ELNÖKE SZER-
DAI MISKOLCI LÁTOGATÁSÁN. 

Angol kollégájának példája erõsítette
meg Járai Zsigmondot abban az elha-
tározásában, hogy rendszeresen eltölt egy-
két napot az ország különbözõ nagy-
városaiban, ahol találkozik a gazdaság
szereplõivel, vállalatvezetõkkel. Az or-
szágjárás célja kettõs: a jegybank elnö-
ke egyrészt szeretné felmérni a dönté-
sek hatását, másrészt tájékoztatni kívánja
a résztvevõket arról, mit, miért tesz az
MNB, mi a célja, feladata a nemzeti
banknak? Hasonló rendezvényt tartot-
tak már Nyíregyházán, Kaposvárott és
Pécsett is.
Járai Zsigmond, a miskolci esemény

kapcsán megtartott sajtóbeszélgetésen el-

ismerte a kormány és a jegybank kö-
zött meglévõ feszültséget, ugyanakkor
fontosnak tartotta megjegyezni azt is,
hogy – ha nem is ennyire élesen – de
minden országban megvan ez a fajta
ellentét. A költségvetés ugyanis az ese-
tek jórészében túlköltekezik, a jegybank
feladata viszont a takarékoskodás, az inf-
láció alacsonyan tartása, az árstabilitás
elérése. 
A jegybank elnöke úgy ítélte meg,

hogy az új kormányprogramban meg-
vannak azok a pozitív elemek – így
például az államháztartás rendbetétele,
a költségvetési hiány csökkentése – ame-
lyek hozzájárulhatnak a gazdasági egyen-
súly javulásához. A szándék után most
már a megvalósításon van a hangsúly
– mondta.
Az euró 2010-re tervezett bevezeté-

sérõl kifejtette: az idõpont betartása po-
litikai szándék kérdése. Szigorú gazda-
ságpolitikával, és annak következetes be-
tartásával ugyanis képesek leszünk ele-
get tenni a feltételeknek.
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Testközelben
a belváros

A Miskolci Városszépítõ Egyesület
szerda délután tartott fórumán
meghívta a belváros újjászületé-
sét szolgáló tervek készítõit, hogy
megvitassák és megismerjék a szak-
emberek elképzeléseit. A meghí-
vott vendégek ismertették a mun-
kálatok jelenlegi állását, és vála-
szoltak a felmerült kérdésekre.
Bekes Dezsõ, a Miskolci

Városszépítõ Egyesület elnöke el-
mondta: az egyesület tagjainak ál-
talános véleménye, hogy kicsit
megkésett a belvárosi rekonstrukció
a térség más városaihoz képest.
Mindennek ellenére azt remélik,
ha már a tervek megvannak, akkor
ez a folyamat kicsit felgyorsul, pél-
dául eltûnnek az omló vakolatú
házak, új passzázsok jönnek létre.
Puskás Péter építész a belvárosi
rekonstrukciót elõkészítõ kollektí-
va képviseletében elmondta, hogy
az eddigi tervek bemutatása mel-
lett a Kandia köz és térségének
a Szinva-part, illetve a Déryné utca
fejlesztését vázolták fel az ér-
deklõdök számára. – A terveink-
ben egy egészen új gondolko-
dásmód követhetõ nyomon, a
Déryné utcát például sétálóutcá-
vá tesszük, ahová fali kandelá-
bereket helyezünk el, és zöldnö-
vényzettel telepítjük majd be –
mondta Puskás Péter. A tervezõk
egy egységes eszmei vonalat kö-
vetve hangolták össze az elkép-
zeléseiket, figyelembe véve azt a
követelményt is, hogy Miskolc ne
uniformizálódjon, egyedi jellegét
megõrizze, úgymond testközelbe
szeretnék a hozni a belvárost. A
szakemberek szerint még a ter-
vezéshez is legalább két-három év
kell, azonban hangsúlyozzák, min-
denképpen észre kell venni azt,
hogy valami elkezdõdött.

Munkaerõ
kerestetik

Állásbörzét rendezett Miskolcon,
október elsején, azaz pénteken a
Herman Ottó Gimnázium torna-
csarnokában a megyei munkaügyi
központ. Szabó József, a megyei
munkaügyi központ igazgatója a
rendezvénnyel kapcsolatosan la-
punknak elmondta: az elmúlt
évekhez képest több az állás-
ajánlat, fõleg a vasipari szak-
mákban és az építõipar terüle-
tén. Így a keresett szakmunká-
sok közé sorolhatóak a kõmûve-
sek, a bádogosok, az ácsok, de
a munkáltatók részérõl jelentõs
az érdeklõdés a betanított mun-
kások és az adminisztratív állo-
mány iránt is. A pénteki börzén
az állásajánlatok száma megha-
ladta az ezret, a munkáltatók
száma pedig a nyolcvanat. Ezek
70 százaléka Borsod megyéhez
köthetõ, míg a többi az ország
más területeihez, mint például a
fõvároshoz, Váchoz, vagy Gyõrhöz.
Szabó József hangsúlyozta: egy-
egy ilyen alkalom jelentõségét az
adja meg, hogy az érintett felek
közvetlenül találkozhatnak egy-
mással, ami nagyban megköny-
nyíti a tárgyalási pozíciókat, job-
ban segíti a munkavállalók elhe-
lyezkedését. A tapasztalatot a szá-
mok is igazolják, mivel egy ta-
valyi adat szerint az állásbörzén
megjelent érdeklõdök harmada el
tudott helyezkedni. A statisztikai
mutatót tovább növelheti, hogy
a munkáltatók által visszarendelt
felvételi elbeszélgetések eredmé-
nyeként újabb munkaszerzõdések
is megköttethetnek.

I. évfolyam 30. számKÖZÉLET
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A lyukói szénbánya
tulajdonosai: 

1945-tõl Borsodi Szénbányák
Vállalat, 1993-tól Borsodi Energetikai
Kft., 1996-tól AES Tiszai Erõmû Rt.,
2004-tõl Lyukószén Kft.

A Magyar Geológiai
Szolgálat

szénvagyonmérlege: 
(Gazdaságosan kitermelhetõ)
Feketeszén: 223 millió tonna 
Barnaszén: 255 millió tonna 
Lignit: 2126 millió tonna 

A JANUÁRBAN BEVEZETENDÕ ÚJ

ADÓTÖRVÉNYRÕL TARTOTT TÁJÉKOZ-
TATÓT A HÉTEN T. ASZTALOS ILDIKÓ,
AZ SZDSZ MEGYEI ELNÖKE.

T. Asztalos Ildikó kijelentette: az új
kétkulcsos jövedelemadó-rendszer komp-
romisszum eredménye. A szabadde-
mokraták azt vizsgálták, hogyan illesz-
kedik a kormány elõterjesztése a ta-
vasszal meghirdetett liberális adócsök-
kentési programhoz. – Jobban szeret-
tük volna, ha 2,5 millió forint lett volna
az alsó jövedelemhatár, meggyõzõdé-
sünk, hogy jobban lefedte volna az
alacsony jövedelmeket – jelentette ki
T. Asztalos Ildikó. – Reméljük, hogy jö-
võre a sáveltolás megvalósítható lesz,
ehhez persze szükség van a gazdaság

megfelelõ teljesítésére. – tette hozzá
a megyei elnök, kijelentve, hogy meg-
ítélése szerint lehetõség nyílik majd a
takarékosabb állam felé való elmoz-
dulásra is jövõre. 
A tájékoztatón elhangzott az is, az

1 millió 950 ezer forintos évi jövede-
lem alatt az adókedvezmények válto-
zatlanok maradnak. Ugyanakkor nem
változik a családi adókedvezmény mér-
téke sem. Nyugdíjak esetében a ko-
rábbi 5,5 millió helyett 6 millióra emel-
ték azt az évi összeget, ami fölött már
nem vehetõ igénybe adókedvezmény. 
– Jövõre a fõ cél az államháztartá-

si hiány csökkentése lesz, hiszen ez na-
gyon fontos lehet az adócsökkentés
tekintetében. – jegyezte még meg T.
Asztalos Ildikó. 

FFõõ  ccééll  aazz  áállllaammhháázzttaarrttáássii  hhiiáánnyy  ccssöökkkkeennttééssee

KOMPROMISSZUMOS
JÖVEDELEMADÓ



(Folytatás az 1. oldalról).
A felsorolt problémák és igények meg-

oldására kidolgozott rekonstrukciós és
fejlesztési programot a közelmúltban fo-
gadta el a kormány, amelyet még a
költségvetés elfogadását követõen az
Országgyûlésnek is jóvá kell hagynia.
Ezt követõen közbeszerzési eljárás ke-
retében kiválasztják a kivitelezõt, s in-
dulhat a munka. 
Dr. Tompa Sándor, Diósgyõr ország-

gyûlési képviselõje érdeklõdésünkre el-
mondta: a címzett támogatás kereté-
ben megvalósuló beruházás költsége
575,85 millió forint, ennek 90 száza-
léka címzett állami támogatás, 10 szá-
zaléka pedig az önkormányzat önré-
sze. A pénzt 2005-ben és 2006-ban
biztosítja a költségvetés. Várhatóan jö-
võ õsszel indulnak a munkálatok és
2006 õszén már a megújult iskolában
kezdõdik az új tanév. 

„A LEGMISKOLCIBB 
GIMNÁZIUM”

– A Diósgyõri Gimnázium a „leg-
miskolcibb gimnázium”, mivel itt a leg-
magasabb a városban élõ diákok ará-
nya. Az intézmény erõsen beépült a
városrész életébe, nagy a közösség-

szervezõ ereje, ezért is fontos, hogy a
fejlesztés révén szellemi központtá nõ-
hesse ki magát – értékelte az iskola

szerepét Tompa Sándor, majd hozzá-
fûzte: – A 2002-es újraválasztásomat
követõen az igazgató úrral elõkészítõ

bizottságot hoztunk létre azzal
a céllal, hogy a projektet el-
nyerjük. Elindult a háttérmunka.
Megkerestük a gimnázium tá-
mogatóit, barátait, az itt vég-
zett meteorológustól Szili Kata-
lin házelnökig, aki egy iskolába
járt az igazgatóval. A szakmi-
nisztériummal is egyeztettünk.
Természetesen a város vezeté-
se is kezdetektõl támogatta a
kezdeményezést és sikeresen be-
érett a munkánk.
Ugyancsak jelentõs hagyomá-

nyokkal rendelkezik Miskolcon a
középfokú egészségügyi képzés,
amelyre jelenleg is nagy szük-
ség van, hiszen a város három
kórházán túl a vidéki intézmé-
nyek számára is a Ferenczi Sán-
dor Szakközépiskolában és Szak-
iskolában képzik az utánpótlást.
Dr. Simon Gábor, a térség or-
szággyûlési képviselõje nem kis
büszkeséggel mondja: nemcsak
felújításról van szó, hanem szin-
te új iskola épül a címzett tá-

mogatásnak köszönhetõen, amely össz-
költsége 973,5 millió forint. Ennek 90
százaléka állami támogatás, amelyet
2005–2006-ban folyósítanak, a mara-
dék 10 százalék az önkormányzati ön-
rész, amelyet a támogatás arányához
igazodva kell hozzátenni. A kormány
döntését követõen itt is szükség van
az Országgyûlés jóváhagyására, majd
a közbeszerzést követõen várhatóan jö-
võ õsszel kezdõdhet meg a munka. 

KÖZEL EGYMILLIÁRD 
A FERENCZIRE

– A rendszerváltás óta a legnagyobb
iskolai beruházás valósulhat meg a Fe-
rencziben, a közel egymilliárd forintos
költségbõl a jelentõs átépítésnek és fej-
lesztésnek köszönhetõen majdnem új
iskola születik – mondta dr. Simon Gá-
bor. Nem csak átalakítják a tanterme-
ket, hanem a számukat is bõvítik és
fejlesztik a felszerelésüket is. Egészség-
ügyi iskoláról lévén szó, szaktanterme-
ket és laboratóriumokat is alakítanak
ki, szerelnek fel. A beruházás bonyolí-
tását az oktatási évhez igazítva, össz-
hangban tervezik meg. Az iskola áté-
pítését, felújítását a 2006/2007-es tan-
év kezdésére szeretnék befejezni. 

F. L.

A Népkert jövõje 
A Népkert jövõje (Tervek és le-

hetõségek) címmel tart lakossági fó-
rumot október 12-én (kedden) 
17..00 órától Káli Sándor, Miskolc Me-
gyei Jogú Város polgármestere és
T. Asztalos Ildikó, a 10. számú ön-
kormányzati választókerület képvise-
lõje a Tudomány és Technika Há-
zában (Görgey Artúr 5. szám). 

Lomtalanítás 
Hegedûs Andrea szirmai önkor-

mányzati képviselõ tájékoztatja a kör-
zetében élõket, hogy az RWE Um-
welt Miskolc Kft. ingyenes lomta-
lanítást tart a családi házas öve-
zetben október 11-tõl október 15-
ig. A képviselõ kéri, hogy az edény-
ürítési napokon a lomot az edény
mellé helyezzék ki a lakók. Továb-
bi kérdések esetén Honvári Zoltán
szállítási osztályvezetõt keressék az
alábbi telefonszámokon: 46/344-499,
70/335-0057.

*
Nyírõ Pál önkormányzati képvise-

lõ tájékoztatja a Vologdán és a Jó-
kai-lakótelepen élõ, az RWE Umwelttel
szemétszállítási szerzõdésben állókat,
hogy október 1–31. között a társas-
házi övezetben, október 11–15 között
pedig a családi házas övezetben (Szent
László utca) a szállító cég lomtala-
nítási akciót szervez. Jelentkezni Hon-
vári Zoltán szállítási osztályvezetõnél
a 46/344-499, vagy a 70/335-0057-
es telefonszámokon lehet.

Burgonyavásár
A Fidesz Miskolc Városi Szerve-

zete kedvezményes burgonya- hagy-
ma- és almavásárt szervez az el-
következendõ hetekben a város több
pontján. A következõ akció ma 9
órától lesz az avasi posta melletti
területen (Avas II. ütem) és a ta-
polcai elágazásnál lévõ parkolóban
(Avas I. ütem). 

Fogadóóra
Bazin Géza, a 24. sz. választó-

kerület szocialista önkormányzati
képviselõje október 5-én (kedden)
16 órától 18 óráig fogadóórát tart
a Miskolc, Stadion u. 37. sz. alatti
helyiségben (Bulgárföld). 

*
Dr. Varga Zoltán, a 8. sz. válasz-

tókerület szocialista önkormányzati
képviselõje október 5-én (kedden)
17 órától lakossági fogadóórát tart
a Kazinczy Ferenc Általános Iskolá-
ban (Miskolc, Középszer u. 3.)

*
Dr. Tompa Sándor, a 4. sz. or-

szággyûlési (diósgyõri) választóke-
rület szocialista országgyûlési kép-
viselõje október 8-án (pénteken) 13
órától 15 óráig fogadóórát tart a
Miskolc, Vasgyári u. 24. sz. alatti
képviselõi irodában (a régi bölcsõ-
de helyén). 

Jelenleg így néz ki a Diósgyôri Gimnázium tornacsarnoka.

AZ ELMÚLT HÉTVÉGÉN TARTOTTA

KÜLDÖTTGYÛLÉSÉT A MAGYAR SZO-
CIALISTA PÁRT MEGYEI SZÖVETSÉGE.
A TISZTÚJÍTÁSON ÚJRA BIZALMAT

KAPTAK AZ EDDIGI VEZETÕK, ILLET-
VE AZ ALELNÖKÖK SZÁMÁT MEGNÖ-
VELTÉK EGGYEL. TOVÁBBRA IS SZABÓ

GYÖRGY AZ MSZP MEGYEI ELNÖKE.

Az eddigi alelnökök személye sem
változott, de Benedek Mihály és Gúr
Nándor mellé harmadik alelnököt is
választottak, Koscsó Lajos személyé-
ben. Az új alelnöki poszt létrehozása

már a 2006-os országgyûlési válasz-
tásokra való felkészülést jelzi.
Szabó György a küldöttgyûlést kö-

vetõ tájékoztatójában elmondta: a tag-
ság úgy ítélte meg, hogy a megyé-
ben a gazdaság területén pozitív vál-
tozás tapasztalható. Mindezek mellett
azonban nem szabad figyelmen kívül
hagyni a különbözõ területi egységek
különbségeit. Vannak ugyanis olyan kis-
térségek, amelyek reménytelenül le-
szakadhatnak, ha központi vagy más
forrásokkal nem támogatják meg õket.
Kormos Dénes, a megyei közgyûlés

alelnöke erre reagálva hozzátette: ezen
térségeket fel kell készíteni a forrá-
sok fogadására, ellenkezõ esetben csak
kidobott pénzrõl beszélhetünk, de fej-
lõdésrõl, felzárkózásról nem. Gúr Nán-
dor a foglalkoztatás bõvülésérõl be-
szélt, mivel a két évvel ezelõtti ada-
tokhoz képest most 10 ezerrel töb-
ben dolgoznak. 
A küldöttgyûlés mindamellett, hogy

egyértelmûen Hiller István országos
pártelnökké választása mellett tette
le a voksát, kritikai elemeket is fel-
sorakoztatott az elmúlt két év kor-
mányzati munkájával kapcsolatban. A
küldöttek többek között kifogásolták
a kormányzati kommunikáció helyen-
kénti hiányosságát, az új kormány-
zattól pedig határozott lépéseket vár-
nak el.

dobi

BBaalloollddaallii  kkrriittiikkáákk  ééss  aajjáánnlláássookk

TISZTÚJÍTÁS AZ MSZP-BEN

MEGVÁLASZTOTTA KEDDEN ELNÖ-
KÉT ÉS ELNÖKSÉGI TAGJAIT A NEMRÉG

ALAKULT MISKOLC TÖBBCÉLÚ KIS-
TÉRSÉGI TÁRSULÁS TANÁCSA. A TA-
NÁCS AZ ÜLÉST A MISKOLCI VÁROS-
HÁZA DÍSZTERMÉBEN TARTOTTA.

Káli Sándort, Miskolc város polgár-
mesterét választotta meg elnökévé a
társulás, helyettese Fehér Attila, Fel-
sõzsolca polgármestere lett, míg el-
nökségi tagoknak Fedor Vincét, Szir-
mabesenyõ, Vass Lajost, Sajókápolna,
Galuska Lászlót, Nyékládháza, Lippai
Lajost, Bõcs és Lehóczki Istvánt, Emõd
polgármesterét választották. Az ülést
követõ tájékoztatón Káli Sándor el-
mondta: olyan szövetségi rendszer jött
létre, amelyben nagyon fontos a kon-
szenzus, hiszen minden településnek
egy szavazata van. A települések kö-
zött olyan kapcsolat van, amivel ezen-
túl könnyebben tudják a településfej-
lesztést koordinálni. Olyan területeken
tudnak könnyebben egyezségre jutni

majd, mint az autópálya, a repülõtér
ügye, befektetõk idecsábítása
– Nagyon szép és nagy feladat ez,

egyedi az országban. Óriási lehetõsé-
gek nyílnak meg a társulás számára,
ami nagyfokú együttmûködést is kí-
ván meg a társulás tagjaitól. – tette
hozzá az elhangzottakhoz Fehér At-
tila.
Dr. Mészáros Miklós, Miskolc város

jegyzõje elmondta: a miskolci kistér-
ség egyike annak az ötnek, melyet a
Belügyminisztérium modellkísérletében,
annak támogatásával alapítottak. A kis-
térségek az egész országban nagyon
eltérõek, de mind közül a legnagyobb
a miskolci 280 ezres lélekszámával.
Négy területen fognak a kistérségi tár-
sulás tagjai fokozottan együttmûköd-
ni, a közoktatás, a szociális ellátás, az
egészségügy és a bûnmegelõzés. A
jegyzõ kiemelte, ebben a társulásban
bármelyik település, ha hozzájárul a
közös munkához, akkor a többszörö-
sét kapja vissza. 

KKáállii  SSáánnoorrtt  vváállaasszzttoottttaa  mmeegg  aa  ggrréémmiiuumm

ÚJ ELNÖK A MISKOLCI
KISTÉRSÉGBEN
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BEJÁRÁSRA HÍVTA DR. MEZEI LÁSZ-
LÓ, A KÖZTERÜLET-FELÜGYELET IGAZ-
GATÓJA A SAJTÓ MUNKATÁRSAIT ÉS

AZ ÖNKORMÁNYZATI KÉPVISELÕKET

CSÜTÖRTÖKÖN A BÚZA TÉRI PIACRA. 

Az igazgató megmutatta a két éve
álló falszakaszt, melyet beépítettek és
modern árusítóhelyeket alakítottak ki.
Ezt péntektõl már birtokba vehették
a piaci árusok. Az asztali elárusító-
helyek fölötti tetõt is elkezdték le-
cserélni, a környezetre is káros az-
besztpala helyett átlátszó mûanyag te-
tõt kapnak az asztalok. A meghívot-
tak megtekinthették a felújított, ki-

festett tejcsarnokot, ahol naponta 1800
liter tejet adnak el, illetve a csarno-
kot, ahol nemrégiben megfelelõ il-
lemhelyet adtak át a kereskedõk igé-
nyeinek megfelelõen. Az igazgató fel-
vázolta elképzeléseit a további mun-
kákról, a csarnok felújításáról is, ám
a piac komplett rendbetétele másfél
milliárd forintba kerülne. Dr. Mezei Lász-
ló azonban hangsúlyozta, olyanná kell
tenni ezt a piacot, amilyet Miskolc
megkíván. Képünkön dr. Mezei Lász-
ló (jobbról a második) mutatja a csar-
nokot a képviselõknek: Juga György-
nek (bal szélen), Cseh Lászlónak és
Szilágyi Gizellának. 

BEJÁRTÁK A PIACOT



A MISKOLCI ÖNKORMÁNYZAT SZEP-
TEMBERI KÖZGYÛLÉSÉN A NAPIREND

ELÕTTI FELSZÓLALÁSOKBAN FÕKÉNT AZ

VOLT A TÉMA: MI AZ, AMI NEM SZE-
REPEL A NAPIRENDI PONTOK KÖZÖTT.
A KÉRDÉSEK, INTERPELLÁCIÓK SORÁN

A VÁROSI RENDÕRKAPITÁNY FELSZÓ-
LALÁSA VÁLTOTT KI NAGY VITÁT.

Lenártek András, az Összefogás–
Fidesz–MDF-frakció képviselõje felszó-
lalását azzal kezdte, arról szeretne be-
szélni, ami nincs a napirendi pontok
között, pedig kellene. Elsõként a jég-
csarnokot említette, kijelentve, nem lehet
tudni, mikor indul a beruházás, meny-
nyibe kerül, mennyit kell az önkor-
mányzatnak fizetnie érte? Az M30-as
építése kapcsán a képviselõ kijelen-
tette, szakemberek szerint ez nem fogja
megoldani Miskolcon a közlekedési hely-
zetet, ehhez tárgyalni kellene a város
közlekedési koncepcióját. Lenártek
András megemlítette még az oktatá-
si intézmények felújítását, amely több
helyen sem fejezõdött be az iskola-
kezdésre, zavart okozva a tanításban. 
Káli Sándor polgármester válaszá-

ban elmondta, a jégcsarnok befekte-
tõjével jelenleg is folyik a tárgyalás, az
önkormányzatnak pedig valóban a zse-
bébe kell nyúlnia majd. Az M30-as
kapcsán jelentõsen új helyzet alakul ki,
melynek hatásait nehéz elõre megjó-
solni. Ennek megfelelõen teljesen át
kell alakítani a város közlekedési kon-
cepcióját. Az iskolafelújítással kapcso-
latos kritikával teljesen egyetértett a
polgármester és bejelentette, hogy sze-
mélyesen indított vizsgálatot azon vál-
lalkozók ügyében, akik minõsíthetetlen
munkát végeztek. 

GONDOK
A VASGYÁRI PIACON 

Horváth Ottóné szocialista képvise-
lõ, az oktatási bizottság elnöke felhív-
ta a figyelmet a Miskolc Város Ösz-
töndíjasa pályázatra, melyre szeptem-
ber 30-ig lehet pályázati ûrlapot be-
nyújtani. Szabó Tamás szabaddemokra-
ta frakcióvezetõ az autómentes nap
kapcsán mondott köszönetet a szer-

vezõknek és a résztvevõknek. Hang-
súlyozta, hogy az új közlekedési kon-
cepciónak nem csak az autósokról kell
szólnia, hanem fontos szerepet kell kap-
nia a kerékpárutaknak.
Dr. Tompa Sándor szocialista képvi-

selõ a vasgyári piacra hívta fel a fi-
gyelmet, mely véleménye szerint be-
tölti azt a funkciót, amire hivatott. A

piacnak azonban nincs gazdája, sze-
mét, rendetlenség van mindenhol, és
zugárusok lepték el a területet. A hi-
giénés körülmények rettenetesek, és
megjelent a szervezett illegális ciga-
rettaárusítás is. A képviselõ kezdemé-
nyezte, hogy legyen egy tényfeltáró
megbeszélés, ezen pedig legyen szó
rendõri pontról, térfigyelõ rendszerrõl,
gyakoribb VPOP-ellenõrzésekrõl és egy-
személyi felelõs kijelölésérõl a vasgyá-
ri piac kapcsán. Káli Sándor elmond-
ta, a jegyzõvel közösen tárgyalnak a
befektetõvel, a KISOSZ-szal a piac rend-
betétele ügyében.  
Felszólalt a képviselõ-testület elõtt

Pásztor Albert városi rendõrkapitány, aki
dr. Kovács László MDF-es képviselõ egy
korábbi felszólalására reagált. Ezt a kép-
viselõ a júniusi ülésen tette meg, ahol
szóvá tette a Miskolc Plaza mögötti

keresztezõdésben kialakult tarthatatlan
állapotot. Nevezetesen, hogy a dugók
alkalmával a még zöld jelzésnél a ke-
resztezõdésbe hajtó autósok beragad-
nak, és a lámpa váltása után akadá-
lyozzák a forgalmat. Egyben a rendõr-
séget is bírálta amiatt, hogy rendsze-
resen bírságolnak ott. Pásztor Albert
visszautasította a kollégáit ért bírálatot,

egyben kijelentette, a képviselõ hozzá-
szólása nem közérdekû közlemény volt,
hanem saját sértettsége vezérelte. Dr.
Kovács Lászlót ugyanis májusban meg-
bírságolták az ominózus keresztezõdés-
ben, mivel a szabálysértést nem ismerte
el, így a rendõrök feljelentést tettek el-
lene. Dr. Répássy Róbert kijelentette, a
rendõrkapitány felszólalása egyszerûen

jogsértés. A személyre vonatkozó ada-
tokat csak az érintett fél beleegyezé-
sével lehet nyilvánosságra hozni. – A
kapitány úr jócskán túllépte a hatás-
körét, amikor egy közérdekû bejelen-
tésre reagálva minõsített egy képvise-
lõt – tette hozzá. Káli Sándor elmondta,
a rendõrkapitánynak bármikor joga van
a grémium elõtt felszólalni, ennek tar-
talmát pedig senki nem ellenõrizheti. 

VITA
A HALOTTSZÁLLÍTÁSRÓL

Dr. Répássy Róbert kérdést intézett
Szûcs Erika alpolgármesterhez melyben
kérte, tisztázza azt a helyzetet, amely
egy a kórházakhoz írt körlevele miatt
alakult ki. Eszerint az alpolgármester
felszólította a miskolci kórházakat, hogy
az önkormányzati temetkezési cég szol-
gáltatásait vegye igénybe. Szûcs Erika
válaszában kifejtette: haláleset kapcsán
kétféle szállításról kell beszélni. Egyszer
az elhunytat elszállítják a kórházból a
halotti kamrába, onnan pedig a te-
metést végzõ cég szállítja el a te-
metési szertartásra. A kórházakban
azonban gyakran elõfordult, hogy az
ügyeletes orvosok valamelyik vállalko-
zót hívták haláleset esetén már az
elsõ szállításnál is. Az ügyeletes orvos
azonban ebben az esetben nem a „fo-
gyasztó”, és nem döntheti el a hoz-
zátartozók helyett, hogy kinek a szol-
gáltatását vegye igénybe. Erre hívta
fel a kórházak figyelmét, rámutatva,
hogy ennél az elsõ szállításnál az ön-
kormányzati céget is figyelembe kel-
lene venni, persze ha a hozzátartozó
másképp nem dönt már ebben az eset-
ben is.

A közgyûlésen köszönetet mondtak az autómentes nap szervezôinek is.

NNaappiirreenndd  eellõõttttiieekk,,  kkéérrddéésseekk  ééss  iinntteerrppeelllláácciióókk  aa  kköözzggyyûûlléésseenn

JOGOT SÉRTETT A RENDÕRKAPITÁNY?

OKTÓBER 4-ÉN TARTJÁK VILÁG-
SZERTE AZ ÁLLATOK VILÁGNAPJÁT. EZ

A NAP HÉTFÕRE ESIK UGYAN, ÁM A

VADASPARK MÉGIS GYERMEKZSIVAJ-
TÓL LESZ HANGOS: A SOK-SOK ÉRDE-
KES PROGRAM MELLETT AZ ÁLTALÁ-
NOS ISKOLÁSOK JÁTÉKOS – TERMÉ-
SZETESEN ÁLLATOKRÓL SZÓLÓ – VE-
TÉLKEDÕN MÉRIK ÖSSZE A TUDÁSU-
KAT.

Immár tizenkettedik alkalommal ren-
dezik meg a versenyt, ahol tizenegy
általános iskola csapata mérkõzik meg
egymással. A program kísérõrendez-
vényeként a vetélkedõt kezdeménye-
zõ Herman Ottó Általános Iskolában
pénteken gyermekrajz-kiállítás nyílt,
amely a gyermekek medvekifutó-ter-
vezõ pályázatra érkezett mûveit mu-
tatja be. Az idei világnap fõszereplõi
a medvék. A Vadaspark oktatási ter-
mében október 10-ig plüssmackó-kiál-
lítás vár kicsiket és nagyokat, illetve
október 2–3-án 12 és 14 órától a park
dolgozói szervezett csoportokban be-
viszik a kíváncsiskodókat az új kifutó
rácsai mögé – medve természetesen
nem lesz a csoport tagjai között. 

Hétfõn az egész család részére tar-
talmas szórakozást ígérnek a szerve-
zõk, a programok 9 órától kezdõd-
nek: a gyermekeket játszóház, kéz-
mûves foglalkozások, a Csodamalom
Bábszínház Csalavári Csalavér címû báb-
elõadása és a felújított játszótér át-
adása várja, valamint részt vehetnek
a kis párduc névadó ünnepségén. A
szoborpark újabb kihalt állat portré-
jával gazdagodik, felavatják Jobbágy
Zsuzsa és Lovász Márta, az Avasi
Gimnázium két mûvészdiákja által,
Homonna György mûvészeti tanár se-
gítségével készített papagáj-szobrot.
Bemutatkozik a Zöld Gondolat
Lovagrend is, akik a környezetvéde-
lem zászlaja alatt harcolnak. A
Zenepavilonban a Flautilla fuvolakvar-
tett ad koncertet, majd a Bláthy Ottó
Villamosipari Szakközépiskola tanulói elõ-
adják A dzsungel könyve címû musi-
calt. 
Molnár Attila, a Vadaspark igazga-

tója elmondta, hogy az elmúlt évek-
ben 3–5 ezer látogatójuk volt ezen a
napon, és reméli, hogy az idén is leg-
alább ennyien megveszik a belépõje-
gyet.

VViilláággnnaapp  aa  VVaaddaassppaarrkkbbaann

FÕSZEREPBEN
A MEDVÉK

Fiatal filmesek
fesztiválja

Október 4–10. között rendezik meg
a Kossuth Art Moziban a Fiatal
Filmesek Nemzetközi Fesztiválját,
amelynek célja fiatal filmalkotók ré-
szére versenyben történõ megmé-
rettetést biztosítani. A fiatalok já-
tékfilmjei és rövidfilmjei két szekció-
ban versenyeznek, emellett az alko-
tók lehetõséget kapnak a tapaszta-
latcserére is. A fesztivál ideje alatt
számos kísérõrendezvény is lesz: nem-
zetközi konferencia a filmgyártás és
-forgalmazás kérdéseirõl, szakmai
mûhelyek bemutatkozása, illetve
workshop. A rendezvényekre a be-
lépés díjtalan. A díjnyertes filmeket
a budapesti Vörösmarty mozi ok-
tóber 11-15. között bemutatja.

Szobor készül
Mancsról

Bronzba öntik a miskolci Spider
Mentõcsoport híressé vált mentõ-
kutyáját, Mancsot. Az életnagyságú
szobor elkészítésére Varga Éva szob-
rászmûvészt kérték fel, aki olyan köz-
téri alkotásokkal büszkélkedhet, mint
például Nagy Lajos király szobra a
diósgyõri vár elõtt. Varga Éva el-
mondta, szerinte – és az õt felké-
rõ városvezetés szerint is – Mancs
megérdemli, hogy az utókor meg-
emlékezzen róla. Olyan érdemekkel
büszkélkedhet ez a kutya, amelyek
egy embernek is a becsületére vál-
nának, rengeteg ember életét men-
tette meg hazánkban és szerte a
világban. A szobrász és modellje már
találkoztak egymással, a készülõ al-
kotás olyannak ábrázolja majd a né-
metjuhászt, amilyen az életben.
Miskolc világhírû, kutyabõrbe bújt szü-
löttérõl a szobor október végére ké-
szül el, és a tervek szerint a bel-
városban, a Szinva partján kialakí-
tott sétányon helyezik majd el.

Operabarátok
közgyûlése

A Miskolci Operabarátok Egyesülete
szeptember 29-én tartotta évi köz-
gyûlését a Miskolci Nemzeti
Színházban. A 2004/2005-ös egye-
sületi szezon programját dr. Emõdi
Gyula elnök vázolta fel. Eszerint az
elkövetkezendõkben lesz karácsonyi
és újévi rendezvény, operavetélkedõ
(ezen a Miskolcon és a város kör-
nyékén mûködõ általános és kö-
zépiskolák tanulói vehetnek majd
részt), valamint operabál is. A be-
számolókat, tájékoztatókat a közgyûlés
elfogadta. 

Hassler-est
Máger Ágnes festõmûvész és lánya,

Végvári Zsófia díszlettervezõ lesz a
„Hassler Énekegyüttes és barátai” címû
beszélgetéssorozat újabb vendége ok-
tóber 8-án, pénteken este 6 órától
a Miskolci Galéria Rákóczi-házában.
A zenével kísért beszélgetésben szó
lesz többek között Végvári Lajos mû-
vészettörténész zenérõl tartott híres,
képzõmûvészeti fõiskolai elõadásairól,
és megismerkedhetünk a család ne-
véhez kapcsolódó miskolci „stúdió-
val”, valamint „irodalmi szalonnal” is. 

Szezonbérletes
hangverseny

Október 4-én 19.30 órakor ad kon-
certet a Miskolci Szimfonikus Zenekar
a Miskolci Nemzeti Színházban. Az
elõadásra a Szezon bérlet érvényes.
Mûsoron: Richard Strauss: I.
Kürtverseny; Till Eulenspiegel vidám
csínyjei; és Hacsaturján: Spartacus-vá-
logatás. Horváth Gábor vezényel, kür-
tön közremûködik Gál László.

I. évfolyam 30. számKÖZÉLET
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Egy égéssérült, valamint daganatos
gyermekek intenzív terápiáját lehetõ-
vé tevõ, speciális felszerelést igénylõ
korszerû kórteremet alakítanak ki a
Gyermekegészségügyi Központban je-
lenleg is zajló átalakítások hamarosan
elkezdõdõ záró ütemében. A szülõi je-
lenlétet is biztosító speciális kórterem
létrehozásához kéri a megyei kórház
Gyermekegészségügyi Központjának
gyermekintenzív osztálya a súlyos, élet-
veszélyes állapot miatt intenzív ellá-
tást igénylõ gyermekek nevében
mindazon alapítványok, vállalatok és

egyéni adakozók anyagi támogatását,
akiknek módjában áll így elõsegíteni
az eredményesebb gyógyítást. A fel-
ajánlásokat a Borsod-Abaúj-Zemplén
Megyei Kórház Gyermek-Intenzív
Osztály Betegeinek Gyógyulásáért
Alapítvány bankszámlájára (56100048-
11047980) várják. A gyermek-anesz-
teziológiai és intenzív osztály szak-
emberei ugyanakkor köszönetüket fe-
jezik ki mindazoknak, akik anyagi tá-
mogatással is hozzájárultak egy 4,5
millió forint értékû lélegeztetõ gép meg-
vásárlásához.

Az Összefogás–Fidesz–MDF-frakció közgyûlés utáni sajtótájékoztatóján Juga
György frakcióvezetõ élesen bírálta az új fizetõ parkolási rendszert. Mint
hangsúlyozta, az rendkívül nagymérvû díjemelést tartalmaz, így az önkor-
mányzat 100 millió forintot vesz ki az autósok zsebébõl. 
Halmai István frakcióvezetõ-helyettes a költségvetési beszámolót, annak

módosítását illetve korrekcióját kifogásolta. Elmondta, hogy az intézmények
mûködtetésére is alig jut pénz, beruházásra és fejlesztésre pedig szinte sem-
mit nem fordít a városvezetés. A létszámleépítésekrõl – ami elsõsorban a
közalkalmazottakat és köztisztviselõket sújtja – elhangzott, hogy az oktatás
területén máris megvalósult 35 pedagógus elbocsátása. A képviselõ ezért
feltette a kérdést: „mire való volt az oktatásban végrehajtott integráció,
amit éppen a létszámleépítések elkerülésével indokolt a városvezetés?” 
Dr. Szinay Attila a diósgyõri labdarúgást mûködtetõ Siófok FC Kft ön-

kormányzati támogatásáról szólt, amely 2006. december 3l-ig havi 5 millió
forintot jelent a cégnek. A képviselõ azt kifogásolta, hogy frakciójuk már
csak a kész, aláírt szerzõdést kaphatta kézhez a közgyûlésen és az sem
tisztázott, hogy a társaság tulajdonosa mennyi pénzzel járul hozzá a lab-
darúgócsapat mûködtetéséhez. Az Összefogás–Fidesz–MDF-frakció ennek el-
lenére támogatta a sürgõsségi elõterjesztést, mivel fontosnak tartja a diós-
gyõri labdarúgás fennmaradását.

ÖSSZEFOGÁS-
VÉLEMÉNY

A KIS
BETEGEKÉRT…



AZ ÉRTÉKELÉSEK SZE-
RINT MINDEN EDDIGINÉL

NAGYOBB VOLT AZ ÉR-
DEKLÕDÉS A BUDAPESTI

OLIMPIAI CSARNOKBAN

AZ ELMÚLT HÉTVÉGÉN

MEGRENDEZETT EURÓ-
PAI LAKÁSVÁSÁR IRÁNT.
A SZERVEZÕK EZÚTTAL

ÚJ SZÍNFOLTKÉNT NÉGY

VÁROST IS MEGINVITÁL-
TAK A BÖRZÉRE. ÍGY A

LÁTOGATÓK MEGISMER-
KEDHETTEK MISKOLC,
DEBRECEN, NYÍREGYHÁ-
ZA ÉS SZÉKESFEHÉRVÁR

VÁROSFEJLESZTÉSI ERED-
MÉNYEIVEL, TERVEIVEL,
ÉS PERSZE A MEGYESZÉK-
HELYEK LAKÁSPIACAI-
NAK KÍNÁLATÁVAL IS.

Szûcs Erika miskolci al-
polgármester a szeptem-
ber 24-i nyitónapon mu-
tatta be a város stand-
ját a sajtó képviselõinek.
Elmondta: Miskolc elõször
vesz részt ilyen rendez-
vényen, mert most elõ-
ször gyûlt össze annyi ötlet, új projekt,
partnerkeresési igény, amivel már ér-
demes a szélesebb nyilvánosság elé áll-
ni. A gazdasági fejlõdés mértékét mu-
tatja a lakossági építkezések számának
alakulása, és ebbõl a szempontból az
elmúlt évi adatok igen kedvezõek. El-
hangzott, hogy amíg az ezredforduló
elõtt évente 200–300 családi ház épült
Miskolcon, addig 2003-ban 700-nál több
építési engedélyt adott ki az illetékes
hivatal.

JAVULT 
A VÁROS MEGÍTÉLÉSE 

Szûcs Erika szerint a magánerõs épít-
kezések és a vállalkozók által meg-

kezdett ingatlanberuházások is azt mu-
tatják, hogy megváltozott a város meg-
ítélése. Okokként egyebek között a
megközelíthetõség javulását, az ide-
genforgalom erõsödését, valamint azt
említette, hogy Miskolc túljutott a gaz-
dasági sokkon, új befektetések tör-
téntek.
Miért éppen Miskolc legyen az ott-

hont keresõk célpontja? A kérdésre vá-
laszolva Szûcs Erika a fejlett oktatási,
egészségügyi, kulturális és sport inf-
rastruktúrát említette, azt, hogy a 60
kilométeres körben mûködõ gazdasági
társaságok szakembereinek ez kiváló la-
kókörnyezet, hiszen csodálatos termé-
szeti adottságokkal bír.

A stand látogatói a lakáspiac bemu-
tatása mellett megismerkedhettek az ön-
kormányzat lakáskoncepciójával, a vá-
rosfejlesztési elképzelésekkel, és azokkal
a projektekkel is, amelyekhez partnert
keres Miskolc. Ez utóbbi körbe tartozik
például a városrehabilitáció, a lakótele-
pek megújítása és a szociális lakásépí-
tés. A standon a vásár három napján

a MIK Rt. és az önkormányzat mun-
katársai fogadták az érdeklõdõket.

CSODÁLKOZTAK 
A VÁLTOZÁSOKON

A zárást követõen Újvári Andort, a
polgármesteri hivatal város és térség-
fejlesztési osztályvezetõjét kértük rövid
összegzésre.
– A vásári részvétel haszna minde-

nekelõtt a bemutatkozás volt, az hogy
Miskolc új arcát villanthattuk fel a lá-
togatóknak. Sokan nézték meg az új
belváros látványterveit, illetve a már kész
részek fotóit. Akik már jártak nálunk
csodálkoztak a változáson. A civil ér-
deklõdõk többnyire arra voltak kíván-
csiak, itt mennyiért és mit kínálnak az
ingatlanpiacon. Ezek inkább tájékozódó
jellegû megkeresések voltak. Beszéltünk
vállalkozókkal is, akik igazából nem fed-
ték fel a kilétüket, láthatóan informá-
lódtak, puhatolóztak – foglalta össze a
tapasztalatokat Újvári Andor. Hozzátet-
te: egyelõre nem tudni, hogy a meg-
keresésekbõl mi a valós igény. Ennek
a börzének a haszna – mint a vásá-
roké általában – csak hosszú távon mér-
hetõ majd le.
Az immár ötödik alkalommal meg-

rendezett Európai Lakásvásáron egyéb-
ként háromezer négyzetméteren több
mint kétezer lakást kínáltak. Együtte-
sen 150 projekt (lakóházak, társashá-
zak) mutatkozott be, és jelentõsen bõ-
vült a külföldi ajánlatok köre is. Például
aki akart, Egyiptomban, Spanyolország-
ban, vagy az Adria környékén is vásá-
rolhatott ingatlant. 
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Új Holnap
Megjelent az Új Holnap címû mû-

vészeti, irodalmi, társadalmi folyóirat
újabb, õszi száma, melyet a napok-
ban mutattak be a Miskolci Galéria
Kondor-termében. A kiadványt Gö-
römbölyi László felelõs szerkesztõ, il-
letve a szerkesztõk, Filip Gabriella és
Vass Tibor ajánlották az érdeklõdõk fi-
gyelmébe. Az Új Holnap-est hagyo-
mányaihoz híven ezúttal is próza és
zene színesítette a bemutatót: a Bar-
tók + Bartók címû mûsorban Hal-
mágyi Sándor színmûvésztõl hallhat-
tunk Bartók Béláról szóló és a mun-
kái által ihletett verseket, Bendzsák Eri-
ka (fuvola) és Pataky Gábor (zongo-
ra) pedig a népdalgyûjtõ Bartókot idéz-
te meg. A mûsor kapcsolódott a lap
Dosszié címû rovatához, melynek írá-
sait neves nyári fesztiválok ihlették. Csak-
úgy, mint az operafesztiváli fejezetet,
melyben a „Bartók+…” mellett a Zemp-
léni Fesztiválról is olvashatunk.
A Galéria rovata a májusban, éle-

tének 85. évében elhunyt Végvári La-
jos mûvészettörténésztõl búcsúzik. Az
összeállításban például a vele készült
utolsó beszélgetést is megtaláljuk, mi-
ként a Végvári Lajos – aki Tempes-
ta címû naplóregényének megjelené-
sét már nem érhette meg – szépírói
munkásságának elemzését.
A lap számos érdekes írása között

olvashatunk még például a demokrá-
cia intézményrendszerének veszteségérõl
a nyilvánosság helyi viszonyainak ele-
mezése tükrében; megismerkedhetünk
egy fiatal miskolci  képzõmûvésszel,
Horváth Kingával és grafikáival; mi-
ként a Tokaji Írótáborral kapcsolatos
írást is megtaláljuk. Az Új Holnap leg-
újabb száma ugyanakkor – ugyancsak
a hagyományokhoz híven – a mis-
kolci költõk munkái mellett számos if-
jú irodalmárnak is bemutatkozási le-
hetõséget kínál munkáin keresztül. 

Õsz az Avason
Harmadik alaklommal rendezik meg

az Õsz az Avason címû programot
az avasi önkormányzati képviselõk (Dr.
Bistei Attila, Fodor Zoltán, Szûcs Erika
és dr. Varga Zoltán) október 2-án a
Szemere Szakközépiskola elõtti Euró-
pa-ligetben. A program 11 órakor kez-
dõdik. Lesz fõzõverseny, sportverseny,
gyermekvetélkedõ, kulturális mûsor.
Sztárvendég: Dopeman. Este fél tízkor
tûzijáték zárja az ünnepséget.

Nagyszínházi 
bemutató

Felgördül a napokban a nagyszínhá-
zi függöny: október 8-án, pénteken es-
te 7 órától Madách Imre: Mózes cí-
mû drámai költeményét mutatják be
a Miskolci Nemzetiben Csiszár Imre ren-
dezésében. A címszerepet Gáspár Ti-
bor alakítja. A premierre jelenik meg
a Színházi Esték, a Miskolci Nemzeti
Színház lapjának legújabb száma, mely
természetesen az évad elsõ nagyszín-
házi bemutatójának is szentel oldalakat:
olvashatjuk például a rendezõvel és a
fõszereplõvel készült beszélgetést, mi-
ként a Madách életérõl, koráról, vala-
mint Mózes történetérõl szóló írást is. 

Bõrrákszûrés
Bõrrákszûrést tartanak a Semmel-

weis Kórház bõrgyógyászati osztályá-
nak ambulanciáján  október 9-én  8
és 14 óra között. A kórház várja a
jelentkezõket (a gyermekeket és a fel-
nõtteket egyaránt), s egyben kérik, hogy
a szûrésen részt vevõk hozzák ma-
gukkal a TAJ-kártyájukat is. A szûrés
során a bõrgyógyász szakorvosok mel-
lett plasztikai sebész is segít az eset-
leges további teendõk meghatározá-
sában, s tanácsadással áll az érdeklõ-
dõk rendelkezésére. 

A miskolci standot Szûcs Erika mutatta be. A háttérben a miskolci stáb tagjai (bal-
ról jobbra): Edôcs József, a MIK Rt. igazgatója, Újvári Andor város- és térségfejlesz-
tési osztályvezetõ, valamint Vargha Tibor, a hivatal építési, környezetvédelmi és te-
lepülésfejlesztési fôosztályának vezetôje.

ÉÉrrddeekkllõõddõõ  sszzéépp  sszzáámmmmaall  aakkaaddtt,,  aa  bbeemmuuttaattkkoozzááss  hhaasszznnaa  kkééssõõbbbb  mméérrhheettõõ  llee  

MISKOLC AZ EURÓPAI LAKÁSVÁSÁRON

Harmincöt évvel ezelõtt még fia-
talok voltunk. Dézsi János 36 esz-
tendõs – alkotó ereje teljében, tele
tervekkel.  Már évek óta az Ybl-díj
birtokosa. Az akkor megnyílt Mû-
vészklubban (Déryné u.)  naponta szán-
dékoztunk a világot megváltani. Az
építészek szép számmal, s  mégin-
kább  jelentõs szellemi erõvel képvi-
seltettek ebben a fészekben. 
Most az akkori dézsijancsi (ahogyan

így egyberántva a vezeték- és ke-
resztvenevét említettük) jut eszembe.
Soha nem volt hangos, de hangjára,
szavára mindenki figyelt a szakmában
és a szakmán kívül is. Ám nem is
volt senki kívül a szakmán. Azaz az
építészek, építõmûvészek mellett, a ma-
ga módján (a maga szakmájában és
lehetõségei szerint)  mindenki építõ
volt. Miskolcot szerettük volna lak-
hatóbbá tenni; ötletekkel, tervekkel, szel-
lemi és tárgyi produktumokkal.
Mert a Mûvészklub amolyan értel-

miségi bázis volt, ahol a speciális kok-
télok mellett sok mindent kitaláltunk.
Kitaláltak az építészek, festõk, grafi-
kusok, színészek újságírók és egyéb
komédiásai az életnek – amit mi köz-
életnek neveztünk és annak is tar-
tottunk. 
A kiállításokat ugyan mindig más

és más nyitotta meg; a közélet sze-
replõi változtak (jöttek, mentek a ta-
nácselnökök és párttitkárok), a  szel-
lemi emberek azonban maradtak és
alkottak – lehetõleg öntörvényeik sze-
rint. Dézsi János maradandót alkotott.
Mennyire örültem, hogy abban a Saj-

tóházban, amit tervezett, nekem is
jutott egy szoba. Emlékszem, mikor
elõször beléphettünk a Megyei Könyv-
tárba, s természetesen ott voltunk a
Vasas Mûvelõdési Központ alapkövé-
nek letételekor is. Dézsi János soha
nem dicsekedett ezekkel az objektu-
mokkal, Noha célszerûek és még so-
káig fognak szolgálni bennünket, ta-
lán a tervezõ sem ilyenekrõl (nem-
csak ilyenekrõl) álmodott. De hát a
kor (hatvanas, hetvenes évek) köve-
telményei és fõleg lehetõségei nem
kedveztek az alkotó fantáziának…  A
szellem nem szárnyalhatott szabadon
a tervezõasztal mellett sem. Minda-
zonáltal  tudom –  s még jó néhá-
nyan tudjuk –, hogy Dézsi János meny-
nyire szabad,  milyen szuverén szel-
lemiségû ember volt! S nemcsak szû-
ken vett szakmájában. Az egyetemes
kultúra, illetve mûvészet gyökerei, vál-
tozásai, eredményei, lehetõségei ér-
dekelték. 
Mindenrõl lehetett vele beszélget-

ni; mindenre volt szeme, szava – sem-
mit nem nézett szenvtelenül. Sokszor
elragadta az indulat is. De csak úgy,
ahogyan egy igazi úriembert elragadhat.
Mert tartását, külsejének, szellemének
eleganciáját  mindvégig  megõrizte. 
Mindvégig… A vég hamar jött; most

következhettek volna a független nyu-
galom évei – utazásokkal. Még sok
mindent be lehetett volna fogni a
befoghatatlan világból. Másként ren-
deltetett. Ám vannak, akik túlélik fi-
zikai halálukat. Dézsi János is ezek
közé tartozik. Gyarmati Béla

DÉZSIJANCSI

AZ IDÕSEK VILÁGNAPJA ALKAL-
MÁBÓL TÖBB PROGRAMMAL IS TISZ-
TELEGTEK AZ IDÕSEBB KOROSZTÁLY

ELÕTT A KÜLÖNBÖZÕ SZERVEZETEK,
ILLETVE A MISKOLCI ÖNKORMÁNYZAT.
VÁROSUNKBAN MINTEGY 30 EZER

NYUGDÍJAS ÉL, AMI AZ ÖSSZLAKOS-
SÁG 20 SZÁZALÉKÁT TESZI KI. 

Szûcs Erika miskolci alpolgármester
az idõsek világnapjával kapcsolatos vá-
rosi rendezvényekrõl, illetve az idõsekkel
kapcsolatos városi tervekrõl tartott ked-
den tájékoztatót. Elmondta: az ön-
kormányzat világossá szeretné tenni,
hogy a város foglalkozik és törõdik
az idõsebb generációval. Ez azért is
fontos, mert a fiatalabbak számára
tudatosítani kell, hogy az idõsekkel va-
ló törõdés saját jövõjük megalapozá-
sát jelenti. 
Az idõsek világnapján, azaz október

elsején a Miskolci Nemzeti Színház Ka-
maratermében tartott ünnepi megem-
lékezésen túl a Kossuth moziban két
alkalommal, délelõtt és délután ingye-
nesen nézhették meg az idõsek a Bob
herceg címû filmet. A diósgyõri vár-
ban kedvezményes a csoportos várlá-
togatás, minimum hat fõ esetén a be-
lépõjegy mindössze 125 forintba ke-
rült fejenként. A Barlangfürdõ októ-

ber elsején, másodikán és harmadikán
500 idõs ember számára ingyenesen
látogatható, ahogy a Miskolci Galéria
tárlatlátogatása is díjmentes. Mindezek
mellett szombat délelõtt 10 órától Szûcs
Erika az érdeklõdõ idõsek számára au-
tóbuszos idegenvezetést tart. A ki-
rándulás témája: Miskolc városfejlesz-
tésének aktuális kérdései. Fontos lé-
pésnek nevezhetõ, hogy október 8-án
megalakul az Idõsügyi Tanács, amely
közvetlen kapcsolatot teremt az idõ-
sek a velük foglalkozó civilszervezetek
és az önkormányzat között. 
Október elsején ünnepelte fennállá-

sának ötödik évfordulóját a Geszte-
nyéskerti Idõsek Otthona, ahol ünne-
pélyes keretek között köszöntötték az
idõseket. Az Õszi Napsugár Otthon-
ban október 4-én egy egész hóna-
pon át tartó programsorozat idul. A
rendezvények között lesz a verses, ze-
nés délután, színházi elõadás, szüreti
mulatság, és az 1956-os események
tiszteletére emlékmûsor is. 
Szintén október 4-én veszi kezde-

tét az Arany Ôsz címet viselõ ren-
dezvénysorozat az Iránytû Avasi Szo-
ciális Szolgálatnál. A programok kö-
zött kassai kirándulás és szüreti bál
is szerepel.

dobi
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IDÕSEK VILÁGNAPJA

IRODALMÁRSTÚDIÓ
Új Holnap-stúdió indul októberben

pályakezdõ irodalmárok számára. A
Fecske Csaba költõ által vezetett mû-
helyfoglalkozások kéthetenként szerdán
délután 4 órától lesznek a Miskolci
Galériához tartozó Petró-házban (Mis-
kolc, Hunyadi u. 12.). Az összejövete-
lekre olyan érdeklõdõket várnak, akik
kedvet, tehetséget éreznek magukban

az irodalomhoz, és a dicséreten kívül
a kritikát is el tudják viselni. Korha-
tár nincs, de elsõsorban fiatalokra szá-
mítanak. A stúdióban lehetõség nyí-
lik felolvasásokra, a kéziratok megvi-
tatására, az irodalom aktuális kérdé-
seinek megbeszélésére. Az elsõ ösz-
szejövetel október 6-án, szerdán dél-
után 4 órakor kezdõdik.



NEGYEDSZÁZADA ANNAK, HOGY A

DVTK LABDARÚGÓCSAPATA FENN-
ÁLLÁSÁNAK EGYETLEN ÉRMÉT SZEREZ-
TE. AZ 1978–79-ES BAJNOKSÁGBAN

A DIÓSGYÕRIEK A DOBOGÓ HARMADIK

FOKÁRA ÁLLHATTAK FEL. A 25 ÉVES

JUBILEUMOT GÁLAMÉRKÕZÉSSEL SZE-
RETNÉK EMLÉKEZETESSÉ TENNI AZ EGY-
KORI BRONZCSAPAT TAGJAI, EZÉRT

MEGHÍVTÁK AZ ÖRÖK NAGY ELLENFÉL,
A FERENCVÁROS ÖREGFIÚIT DIÓSGYÕRBE. 

A DVTK–Ferencváros mérkõzést ok-
tóber 9-én a Diósgyõri Stadionban játsz-
szák majd. A DVTK játékosai közül Veréb
György, Oláh Ferenc, Salamon József,
Tatár György, Szántó Gábor, Kutasi László,
Szabó László, Kerekes János, Koleszár
György, Szalai István, Teodoru Vaszilisz
és Tokár Béla lépnek pályára, akik a
FTC öregfiúk gárdájával játszanak két-
szer huszonöt perces meccset. Az öreg-
fiúk szerint nemcsak a 25 év miatt lesz
tétje a Fradi elleni meccsnek.

TÍZEN A VÁLOGATOTTBAN

Veréb György a piros-fehérek legen-
dás kapusa, még 49 évesen is védte
az élvonalbeli Diósgyõr kapuját. A
Videoton elleni találkozón a kapus min-
den labdaérintését vastaps kísérte. Veréb
György pályafutásának minden állomá-
sára szívesen emlékszik vissza.
– Ez a 25 év nagyon sok élményt

és kudarcot is hordoz magában. – mond-
ta a az 55 éves sportember, aki ma
kapusedzõként dolgozik a DVTK-nál. –
Mindenesetre felettünk is eljárt az idõ,
de a diósgyõri éveket nem lehet egyi-
künkbõl sem kitörölni. A hetvenes évek-
ben játszott telt házas mérkõzések is bi-
zonyítják, hogy minden idõk legered-
ményesebb diósgyõri labdarúgócsapata volt
a miénk. Itt nemcsak a bronzéremre
gondolok, hanem a sikeresen megvívott
nemzetközi kupameccsekre és az olim-
piai válogatott mérkõzésekre is. Nemcsak
mi, hanem a középkorú és idõsebb ge-
neráció tagjai, a mai napig is jó szív-
vel emlegetik azt az idõszakot, amikor
a magyar válogatottban tíz diósgyõri já-
tékos szerepelt, és fantasztikus hangu-
latú mérkõzéseket játszottunk a Diósgyõri
Stadionban. Számunkra is felejthetetlen
élmények ezek. Jó lenne, ha újra átél-

hetnénk ilyet Diósgyõrben! Ez azt jelen-
tené, hogy már nem csupán zötyög a
diósgyõri labdarúgás szekere. Meg-
érdemelné a DVTK csodálatos közönsé-
ge, hogy újra ilyen élményekkel gazda-

godjon. Számunkra a hetvenes években
minden mérkõzés ünnep volt. Úgy ké-
szültünk minden egyes összecsapásra, hogy
produkálnunk kell, s ha ez nem sikerült,
bizony röstelltük, szégyelltük magunkat.
Együtt lélegeztünk a szurkolótáborral, akik
már akkor is a csapat tizenkettedik em-
berének számítottak, csakúgy, mint ma.
Akkor persze még szolidabban szurkol-
tak, és ami fontos, botrányok nélkül. A
kapcsolatot tartjuk még ma is tartjuk a
bronzcsapat tagjaival. Gyakran összejá-
runk egy kis baráti beszélgetésre, azon-
ban a kor miatt már egyre kevesebbet
focizunk. Néha kispályán még rúgjuk a
bõrt. Az október 9-i alkalom talán utol-
só lesz az életünkben, hogy együtt ját-
szunk nagypályán…

„TUDTUNK EGYMÁSÉRT
KÜZDENI”

Salamon József, a DVTK egykori ki-
tûnõ középhátvédje szintén nem sza-
kadt el a labdarúgástól. A Diósgyõri
Stadiont üzemeltetõ DSM Kht.-nál te-
vékenykedik.
– A sikercsapat titka az volt, hogy

fejben, szívben és lelkesedésben is na-

gyon jók voltunk, az erõnlétünket pedig
Szabó Géza edzõ garantálta. Persze a
siker nem egyik napról a másikra szü-
letett. 1976-ban kezdtünk együtt dolgozni,
és három év alatt ért be a munkánk

gyümölcse. Azt is fontosnak tartom, hogy
tudtunk egymásért küzdeni, és csapa-
tunk oroszlánrészét helyi labdarúgók al-
kották – mondta Salamon József. 
– Legszívesebben a Hajduk Split és

a Dundee United elleni találkozókra em-

lékszem vissza Jó, hogy 25 év után
újra összeáll a nagycsapat. Mondhatom,
hogy mindenünk megvan hozzá, szí-
vünk, lelkesedésünk, csupán az erõnk
kopott meg kissé. Már nem úgy men-
nek a méterek és másodpercek, mint
rég, de reméljük a közönség ezt meg-
bocsátja nekünk. Ígérni nem szeretek,
de biztos vagyok benne, hogy jól fog-
nak szórakozni, akik kilátogatnak a
Diósgyõri Stadionba. Nem tudom,
hogy Diósgyõr örök nagy ellenfele a
Fradi, milyen felállásban fut ki a pá-
lyára, de annak idején többen is –
köztük Nyilasi Tibi – sok fejtörést okoz-
tak nekünk a pályán – mondta az
egykori labdarúgó. 
Sajnos a bronzcsapat tagjai közül

többen végleg elmentek már. Az ok-
tóber 9-i rendezvény róluk is meg-
emlékeznek a Diósgyõri Stadionban. Az
öregfiúk mérkõzés mellett egyébként
más programok is színesítik a ren-
dezvényt. Amennyiben a tervek va-
lóra válnak, csakúgy, mint a Diósgyõr
elsõ villanyfényes meccsén, most is
óriás kivetítõt helyeznek el az Andrássy
úti arénában, ahol a látogatók meg-
tekinthetik a Svédország–Magyarország
világbajnoki selejtezõ mérkõzést is. A
DVTK és a Ferencváros mérkõzés elõtt
a Reflex együttes tolmácsolásában élõ-
ben csendül fel a Diósgyõr-induló. 

Diósgyôri gólöröm a Dundee United elleni mérkôzésen.
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ÖREGFIÚK HÉTVÉGÉJE

KIFEJEZETTEN ÜDÍTÕ, HOGY AMIKOR

KLUBOK SZÛNNEK MEG, PÁLYÁKAT

ZÁRNAK BE, AKAD ELLENPÉLDA IS!
MISKOLCON KEREKEN EGY ÉVVEL EZELÕTT

LAKÓKÖZÖSSÉGI KEZDEMÉNYEZÉSRE

ALAKULT MEG AZ ÚJDIÓSGYÕRI SPORT

CLUB, AMELYNEK VEZETÉSE AZÓTA SEM

TÉTLENKEDIK. TORNÁKAT RENDEZNEK,
A KÖZELMÚLTBAN PEDIG PÁLYÁK ÉPÍ-
TÉSÉBE VÁGTAK BELE!

Minderrõl Mátraházi Tamás elnöktõl
értesültünk, aki joggal büszke arra, amit
röpke egy esztendõ alatt elértek. A kör-
nyéken mûködött egy kispályás focicsapat
korábban is, de kinõtték a kereteket,
egyre fokozódott az érdeklõdés.
– A fiatalok a bérházak között rúg-

ták a labdát, ez pedig senkinek sem
volt jó, a lakók állandóan méltatlan-
kodtak. A Torontáli utca végében öt
használaton kívüli telek volt a Miskolci
Ingatlankezelõ tulajdonában. Levelet ír-
tunk a városi vezetésnek, amelyben kér-
tük, hogy adják át hasznosításra klu-
bunknak, s miután ez legnagyobb örö-
münkre megtörtént, hozzáláthattunk a
munkálatokhoz – idézte fel a történte-
ket az elnök.
Az UDSC mellesleg negyvenhárom

fõvel alakult meg, mára a tagok lét-
száma eléri a hatvanas számot. A sport-
kör elnökségében többek között Illyés

Miklós, az MVSC cselgáncsszakosztályának
vezetõedzõje is szerepet vállalt, aki ugyan-
csak a környéken él. A különbözõ tor-
náikat egyelõre a régi, önkormányzat-
tól bérelt pályán rendezik, de gõzerõ-
vel folynak a földmunkák, hogy mie-
lõbb használni lehessen az új játéktere-
ket. Ezek füvesek lesznek, s természe-
tesen kerítéssel veszik majd körbe.
– A havi tagdíj személyenként 500

forint, az ebbõl befolyó összeg jelenti
gazdálkodásunk alapját. Több pályáza-
tot is beadtunk, ezekbõl is csurrant-csep-
pent, s akad néhány önzetlen egyéni
vállalkozó is, aki támogat bennünket. Célul
azt tûztük ki magunk elé, hogy az itt
élõk számára folyamatosan tornákat, kü-
lönbözõ eseményeket rendezzünk – vá-
zolta lehetõségeiket Mátraházi Tamás.
Az UDSC egyébként a napokban ha-

talmas sikerrel rendezte meg az egész
napos grundfoci-tornáját. Negyven-negy-
ven gyerek és ugyanannyi felnõtt lé-
pett pályára a sorozaton, amelynek költ-
ségeit egyrészt önerõbõl, illetve önkor-
mányzati pályázati forrásból teremtet-
ték elõ. A gyõztesek, helyezettek szá-
mára az jelentette a legnagyobb él-
ményt, hogy a díjakat a DVTK  arany-
csapatának egykori labdarúgójától,
Teodoru Borisztól vehették át. Sokat a
folytatásra sem kell várni: október 9-én
újból pályára szólítják a csapatokat!

GGrruunnddffooccii--kkuuppaa  aa  ggyyeerreekkeekknneekk

PÁLYÁKAT ÉPÍTENEK

SZEPTEMBER 20-ÁN AZ

ELNÖKSÉG TAGJAI ELFO-
GADTÁK JELÖLÉSÉT, EGY

HÉTTEL KÉSÕBB PEDIG MÁR

MEG IS HALLGATTÁK, ÍGY

IMMÁRON SEMMI AKA-
DÁLYA NINCS ANNAK,
HOGY JACSÓ TIBOR (KÉ-
PÜNKÖN), A SPEEDWAY

MISKOLC ELNÖKE HIVA-
TALOSAN IS BETÖLTSE A MAGYAR AUTÓ

ÉS MOTORSPORT SZÖVETSÉG SALAK-
MOTOROS SZAKÁGVEZETÕI TISZTSÉGÉT.

Érdekes, hogy miskolci váltott miskol-
cit, korábban ugyanis hosszú éveken ke-
resztül Daragó István (a sportvezetõ
egyébiránt nemzetközi versenybíró is) látta
el azokat a feladatokat, amelyeket mos-
tantól Jacsó Tibor igyekszik elvégezni.
Felvetésünkre, miképpen kerül valaki egy
ilyen pozícióba, Jacsó Tibor a követke-
zõket mondta:
– Magyarországon pillanatnyilag hét

szakosztály rendelkezik licenccel, õk te-
hetnek javaslatot a szakágvezetõ sze-
mélyére. Nos, számomra nagy megtisz-

teltetés, hogy a hétbõl hat
alkalmasnak talált a te-
endõk ellátására. Senki ne
gondolja azonban azt,
hogy a borsodi megye-
székhely az elkövetkezen-
dõ idõben kivételes bá-
násmódot élvez. Ezt meg
sem tehetném, számom-
ra Miskolc egy a hét közül.

Jobb eredményeket és nívós versenye-
ket szeretnék, erre fogom ösztönözni a
klubokat.
Jacsó azzal is tökéletesen tisztában

van, hogy a sportág napjainkban ko-
rántsem szárnyal a fellegekben, ezen min-
denképpen javítani kell. Hangsúlyozta,
hogy ne tartson egyetlen szakosztály
sem negatív diszkriminációtól. Azt is el-
mondta, hogy a másodszor is elmaradt
gyulai versenyrõl hamarosan döntenek,
könnyen elképzelhetõ, hogy a korábban
megrendezett két futam alapján hirde-
tik ki a csapatbajnokság végeredmény-
ét, ennek alapján a debreceniek lenné-
nek az elsõk, a miskolciak pedig a má-
sodikok.

I. évfolyam 30. számSPORT
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Költözik a DKSK
Hamarosan megkezdõdik a

Miskolc városi sportcsarnok re-
konstrukciója. Ezt az teszi szüksé-
gessé, hogy több másik magyar
város mellett a borsodi megye-
székhely ad otthont 2005-ben a
junior férfi kézilabda-világbajnok-
ságnak. A vetélkedés augusztus 23-
án kezdõdik, s addigra szinte tel-
jesen megújul a harmincnégy esz-
tendõs létesítmény. A csarnokfel-
újításra a központi keretbõl 630 mil-
lió forint érkezik, ezt egészíti ki a
helyi önkormányzat hetven millió-
val. A munkálatok több csapat szá-
mára is azt jelentik, hogy új ott-
hon után kell nézniük. Egyikük a
Diósgyõri KSK nõi kosárlabda-együt-
tese, amelynek október 5-ig el kell
hagynia a csarnokot. Minderrõl le-
vélben értesítette a diósgyõrieket
Montovay Péter igazgató, aki ké-
sõbb szóban is megerõsítette a
tényt. Szinte biztosra vehetõ, hogy
a DKSK együttese bajnoki, illetve
nemzetközi kupamérkõzéseit Tisza-
újvárosban rendezi meg, a Sport-
centrum lesz ideiglenes otthona az
elkövetkezendõ idényben.

Arany jól hajrázott 
A Magyar Kerékpáros Körverseny,

ismertebb nevén a Tour de Hongrie
szervezõbizottsága az M30-as au-
tópálya új, novemberben átadásra
kerülõ szakaszán rendezte meg a
„Miénk a pálya – Vegyépszer Nagy-
díj“ kerékpárosversenyt, amelyen hat-
száznál is többen pattantak nyeregbe.
A kistokaji felhajtó után kijelölt kör-
pályán tekerõ sportembereket 35 ka-
tegóriába sorolták a szervezõk, a
mezõnyben jó néhány városatya, or-
szággyûlési- és városi önkormány-
zati képviselõ is volt. A 125 kilo-
méteres (11 körös) extrém kategó-
riában nagyon erõs szembeszéllel kel-
lett megküzdeniük az indulóknak, a
hajrában Arany Gábor diadalmas-
kodott. A hölgyek leghosszabb táv-
ját, a 33 kilométeres futamot a sok-
szoros magyar bajnok Vajda Márta
nyerte meg. Az eredményhirdetése-
ken összesen egymillió forint érté-
kû pénzdíjat, valamint további egy-
millió forint értékû tárgyjutalmat adott
át Farkas László, a maga nemében
a világon egyedülállónak számító
viadal fõtámogatójának, a Vegyépszer
Rt.-nek a vezérigazgató-helyettese.

Miskolci érmek
Remekül szerepeltek a Debrecen-

ben megrendezett Civis Kupa nem-
zetközi diák és serdülõ korcsopor-
tos cselgáncsversenyen a Borsodi
Judo SE-MISI sportolói, akik nyolc
éremmel a tarsolyukban térhettek
haza. A leányok közül Takács Réka
és Nagy Annamária elsõ lett súly-
csoportjában, Zupkó Noémi és Posta
Dalma pedig a második helyet sze-
rezte meg. A fiúk mezõnyében
Kruzsely Szabolcs elsõ, Árvai Krisztián
második, míg Kruzsely Bence és
Cseffõ Gábor a harmadik helyen
végzett.

Otthon a Holcim
Ma és holnap érdekesnek ígér-

kezõ mérkõzésekre kerül sor a
Borsod-Abaúj-Zemplén megyei elsõ
osztályú labdarúgó-bajnokságban.
Szombaton például 15 órától a
Holcim SC együttese hazai kör-
nyezetben, Hejõcsabán látja ven-
dégül az Encsi VSC csapatát.
Vasárnap ugyanebben az idõpont-
ban fogadja a Felsõzsolca az Ózdi
FC-t, míg Nyékládházán a Muhi ven-
dégszerepel.

JJaaccssóó  TTiibboorrrraall  eerrõõssíítteetttt  aa  MMAAMMSSZZ  

MISKOLCI LETT
A SZAKÁGVEZETÕ

A csapatsportágak közül utolsóként,
a kosárlabdázásban is megkezdõdik a
küzdelem a bajnoki pontokért. Az ala-
csonyabb osztályokban már most a hét
végén pályára lépnek a csapatok (is-
mert, hogy a Diósgyõri KSK nõi NB I
A-csoportos alakulata október 16-án kezd
Zalaegerszegen). Miskolcot a második vo-
nalban, az NB I B-ben a MEAFC férfi
gárdája képviseli, s a szövetség a Keleti
csoportba sorolta Drahos László edzõ

csapatát. Szaniszló Sándor, a klub ügy-
vezetõ elnöke arról tájékoztatta lapun-
kat, hogy az átszervezés következtében
roppant nehéz feladat elõtt áll az együt-
tes. A csapat háza táján mindenki azt
szeretné, ha megõriznék helyüket az osz-
tályban, ám sok akadály tornyosul majd
elõttük. A miskolciak kedden játsszák elsõ
bajnoki mérkõzésüket, mégpedig a fõ-
városban, ahol a MAFC-Kosársuli ellen
szeretnének biztató rajtot venni.

KEDDEN KEZD
A MEAFC



AKC
IÓ!

BEVÁSÁRLÓ HÉTVÉGE ÜZLETEINKBEN!
OKTÓBER 1–2–3-ÁN!

KERESSE A BEVÁSÁRLÓ HÉTVÉGÉN IS ÜZLETEINKET!

SZENZÁCIÓS ÁRON KAPHATÓ:
FEHÉR KENYÉR 0,75 KG-OS 99 Ft
Egységár: 132 /kg

MILLI DOBOZOS TEJ 2,8% 1 LIT. 119 Ft
MINNA TEJFÖL 175 G 18% 59 Ft
Egységár: 337,14 /kg

EDAMI SAJT SZLOVÁK 1 KG-OS 899 Ft
KÖLYÖK MILLI TÚRÓ RUDI 23 G 29 Ft
Egységár: 1260,87 /kg

OKÉ IVÓJOGHURT 150 G 5 ÍZ 35 Ft
Egységár: 233,33 /kg

KRISTÁLYCUKOR 1 KG 199 Ft
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A volt 104. Sz. Ipari Szak-
munkásképzô Intézet, majd
Debreczeni Márton Gimná-
zium, Szakközépiskola és
Szakmunkásképzô Intézet, a
mai Debreczeni Márton
Szakképzô Iskola fennállá-
sának 50. évfordulóját ün-
nepli 2004. november 29-én.
A régi oktatók, dolgozók, ta-
nulók jelentkezését várjuk,
akik az ünnepségen jelen
szeretnének lenni, és bármi
módon hozzá tudnak járul-
ni a nevezetes jubileum
megünnepléséhez. Jelent-
kezésüket várja: Gyürék Im-
re. Tel.: 46/439-278, 06-20/55-
66-792. Cím: 3528 Miskolc,
Debreczeni Márton tér 1. sz.

*
Szeretne lefogyni éhezés
és visszahízás nélkül? Ne-
kem már sikerült! Hívjon,
hogy segíthessek! Tel:
46/363-866; 20/444-3908

APRÓ

Új parkolási rendszer lépett életbe október
1-jétõl Miskolc városában a közgyûlés dön-
tésének megfelelõen. Az új rendszer abban
különbözik az eddig használt parkolójegyes
szisztémától, hogy az autós saját maga ha-
tározhatja meg a parkolási idõt. Ez pedig azt
jelenti, hogy akár 20 percre is le lehet parkolni az autóval anélkül, hogy egy egész órát
kellene kifizetni. 

– Az új rendszer kényelmes, mert nem kell messzire menni a parkolójegyért, hiszen az
helyben megváltható. A parkolóóra végig üzemel a parkolási idõszak alatt, így nem kell
amiatt aggódni, hogy kap-e parkolójegyet az autós, vagy sem. Kiszámítható, hiszen az au-
tós pontosan annyit fizet, mint amennyit parkol, fizetni lehet érmével, parkolókártyával,
de megmarad a bérlet vásárlásának lehetõsége is – sorolta fel az új rendszer sajátosságait
az üzemeltetést végzõ Régió Park Miskolc Kft. ügyvezetõ igazgatója, Stefán Csaba. 

A Régió Park Miskolc Kft. önkormányzati tulajdonú cég, így a parkolásból befolyt ösz-
szeget a parkolók és az úthálózat fejlesztésére tudja az önkormányzat fordítani.  Az új par-
kolóórákat már október 1-jétõl igénybe vehetik az autósok, de a régi parkolócédulákat, il-
letve a 2004-es évre megváltott bérleteket is elfogadják az ellenõrök december 31-ig. 

A 2005-ös évre vonatkozó parkolóbérleteket 2004. október 31-ig a Közterület-felügye-
let (Miskolc, Városház tér 3. szám alatti) Ügyfélszolgálati Irodájában lehet megváltani. 2004.
november 1-jétõl a Régió Park Miskolc Kft. Ügyfélszolgálati Irodájában, az Arany János ut-
ca 37. szám alatt (volt orvosi ügyelet) vásárolhatják meg az ügyfelek. Itt található az ügy-
félszolgálat is, ahová bárki fordulhat véleményével, esetleges problémájával. November 1-
je után az ellenõrzéseket és a karbantartásokat is a Régió Park Miskolc Kft. végzi. 

A parkolást szabályozó órák világszínvonalú berendezések, fémpénzzel és feltölthetõ chip-
kártyával mûködnek. A GSM-rendszernek köszönhetõen központi ellenõrzéseket végezhetnek,
a hibákat gyorsan korrigálhatják. 

ÚJ PARKOLÁSI RENDSZER

2004 októberétõl egy játékra is invitálják a miskolci autósokat. Azok, akik
2004. október 31-ig az új parkolóórákat veszik igénybe, sorsoláson vesznek
részt. Az értékes nyeremények mellett a fõdíj egy 2005. évre szóló ingye-
nes parkolókártya. Mindössze annyit kell tenniük az autózóknak, hogy a par-
kolójegyüket beküldik az alábbi címre: Miskolc, Arany János utca 37. A bo-
rítékra írják rá nevüket, címüket és telefonszámukat. A sorsolás idõpontja:
2004. november 10. (szerda) 17 óra. Helyszín: Régió Park Kft. Ügyfélszol-
gálati Iroda.



Környezetében figyelmet keltett, el-
ismerést vívott ki, s így egyháza me-
gyebiztossága beválasztotta tagjai so-
rába. 1862-ben Pest evangélikus püs-
pöke meghívta maga mellé, s még eb-
ben az évben pappá szentelték.
1862–1863 között káplán volt, majd
két megyebeli település, Tordas és Ir-
sa hívta meg lelkészének. 1866-ig utób-
bi településen végezte szolgálatát, ezt
követõen kérték Miskolcra.
A szuperintendens ekkor még a köz-

ismerten tartalmas és elkötelezett mis-
kolci múlttal rendelkezõ, de a szabad-
ságharc bukása után – az üldözteté-
sek és számonkérés elõl – a Szepes-
ségbe távozni kényszerült Máday Ká-
roly volt. (Mádayt az 1848/1849-es sza-
badságharc idején tanúsított hazafias
magatartása miatt kényszerítették tá-
vozásra. 1850–1860 között a szepes-
bélai gyülekezet lelkipásztora volt. Ez-
alatt Miskolcon segédlelkészek látták el
a szolgálatot. 1860-ban azonban a mis-
kolci templomban egyházkerületi szu-
perintendenssé választották. 1865-ben
mégis lemondott, a dobsinai lelkészi ál-
lomásra vonult vissza, ahol 1870-ben
bekövetkezett haláláig szolgált. Ott is
temették el. Miskolcon nevével jelzett

alapítványt hoztak létre, a Latkóczy La-
jos által róla festett kép pedig ma is
az evangélikus egyház könyvtártermé-
ben látható.) Máday és Zelenka talál-
kozása – kiegészülve Radvány István
egyházfelügyelõi tevékenységével – az
egyháztörténetben három különlegesen
nagyformátumú egyéniség küzdelmes
korszakát reprezentálja.

SZÜLETÉSNAPI 
EZÜSTSERLEG 

Zelenka Pált hároméves miskolci te-
vékenysége ismeretében 1869-ben egy-
házkerületi jegyzõnek kívánták válasz-
tani. A feladatra ekkor még fiatalnak
és felkészületlennek érezte magát, de
1874-ben a megbízatás elõl már nem
tért ki. 1876-ban beválasztották a teo-
lógiai akadémiai bizottságba, s fontos
feladata volt a népiskolai és vallás-
könyvek szövegének elemzése, bírála-
ta, kiigazítása. Hívei szeretetükrõl ak-
ként tettek bizonyságot, hogy 1879-
ben, negyvenedik születésnapján ezüst-
serleggel tisztelték meg. 1880-tól az
evangélikus zsinati, 1882-tõl az egye-
temes bizottság tagjaként munkái, ter-
hei gyarapodtak. 1882-ben pedig rá
várt a miskolci egyházközség cente-

náriumi rendezvényeinek elõkészítése. A
kortárs író szerint 1882. április 2-án
zsúfolt egyházi közönség elõtt került
sor az ünnepre, ahol nemcsak imát
mondott Zelenka Pál lelkész, hanem
felolvasta az általa összeállított egy-

háztörténetet is. A mis-
kolci gyülekezet százé-
ves évfordulója egybe-
esett az egyházkerület
Rozsnyón tartott ülé-
sével. A jelenlévõk –
Máday Károly életére
és meghurcoltatására is
gondolva – Zelenka Pál
indítványára elfogad-
ták, hogy „a magyar
nemzetiség elleni izga-
tás canonicus bûnt ké-
pezzen”. Ezt a követ-
kezõ évben azzal erõ-
sítették meg, hogy egy
miskolci ünnepségen –
amelynek szónokai Ze-
lenka mellett Kun Ber-
talan ref. püspök és Ixel
Soma az izr. hitközség
elnökei voltak – a ju-
bileum emlékére és a
magyarosodás elõmoz-
dítására alapítványt tet-
tek. (Ezen indíttatásból
a sajókazai és a diós-
gyõri egyházak küldöt-
tei is hasonló módon
cselekedtek.)
A már komoly tu-

dományos, közéleti és történetírói te-
vékenységet is magáénak valló lelkészt
1890-ben püspökké választották. Az egy-
házkerület vele szembeni – e tisztsé-
gébõl is következõ – elvárásainak két
évtizeden keresztül tett eleget. 1910-
ben a másik jeles fõpappal, Kun Ber-
talannal közel egy idõben távoztak a
földi létbõl. Hívei 1914-ben a mind-
szenti evangélikus temetõben – ma is
meglévõ – monumentális síremléket
emelve tettek tanúbizonyságot arról,
hogy tudós püspökük emlékét nem fe-
ledték.

SZÓNOK, SZERZÕ, 
LAPSZERKESZTÕ

Zelenka Pált nemcsak nagyszerû szó-
noknak tartották, hanem mint rend-
szeresen publikáló szerzõt, sõt lap-
szerkesztõt is ismerték. 1884–1886 kö-
zött munkája révén jelenhetett meg a
Magyarhoni Egyetemes Evangélikus
Egyházi Gyámintézet Közlönye. (A lap
1918-ig kéthavi rendszerességgel jelent
meg.) Közéleti aktivitását példázza, hogy
alapítója és egyik vezetõ egyénisége
volt a városi Daláregyletnek. A Köz-
mûvelõdési és Múzeum Egylet pedig
vezetõségébe is beválasztotta (1899–
1900). A várostörténet feljegyezte, hogy
1896-ban, Soltész Nagy Kálmán pol-
gármestersége idején a millenniumi dísz-
beszédet õ tartotta a városházán. (Ez
azért számított különleges eseménynek,
mert a város elsõ számú „szószólója”
Lévay József volt.)
Zelenka püspök emléke még évtize-

dek múlva is élénken élt a gyüleke-
zetben. Erre utal, hogy 1944-ben egy-
házi díszközgyûlésen leplezték le meg-
festett arcképét. Méltatásakor hangzott
el, hogy „nagy érzéke volt a tudo-
mányos irodalom mûvelése iránt és egy
zsinati javaslata annak munkájára dön-
tõ hatással volt. … Érdekesség még
életébõl, hogy Benczur millenniumi hó-
dolata festményén õ is ott van a 74
arc között és így õ az elsõ, aki a ka-
tolikus Habsburgokkal együtt szerepel.”
(Fõ munkái: Memorandum a theo-

lógia és a theológiai akadémia ügyé-
ben. Miskolc, 1870, 1878 és 1880. Em-
léklapok a miskolczi ág, hitv. ev. anya-
egyház évszázados életkönyvébõl. Mis-
kolcz, 1883, Százados közgyûlési em-
lék… 1882. április 2-án. Miskolcz, 1882.

Dobrossy István

Szombat
07.00 Adásismétlés. 09.00 Képújság.
15.00 A Kilátó (hétfõ, csütörtök) cí-
mû magazin ismétlése. 17.00 A Há-
lózat mûsora. 18.00 Mozivarázs (ism.)
18.30 Együtt – kisebbségi magazin (ism.)
19.00 TV Mozaik – kisfilmek kis ha-
zánkból. 19.30 Zsoltár – vallási mûsor
(ism.) 20.00 Miskolc Ma. 20.30 Hír-
háló (h). 21.00 Földöntúli invázió. Ame-
rikai film (h). 23.00 Képújság. 

Vasárnap
07.00 Adásismétlés. 09.00 Képújság.
15.00 Az Iránytû, a Várószoba és a
SuliTV címû magazinok ismétlése. 17.00
A Hálózat mûsora. 18.00 Krónika. 18.30
Múzsa – kulturális magazin. Benne: A
Három Tenor koncertje Miskolcon. 19.00
Krónika (ism.) 19.30 Nemek harca –
magazin (ism.) 20.30 Hírháló (h). 21.00
Rettegés a London hídnál. Amerikai
film (h). 23.00 Képújság.

Hétfõ
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság.
17.00 A Hálózat mûsora. 18.00 Mis-
kolc Ma (élõ). 18.30 Kilátó – város-
politikai magazin. Benne: beszélgetés
Kozma atyával, a Máltai Szeretetszol-
gálat vezetõjével. 19.00 Miskolc Ma.
19.30 Köztünk élnek – portrémûsor
Dr. Roósz Tamásról. 20.00 Miskolc Ma.
20.30 Hírháló (h). 21.00 A Karib-ten-
ger ördöge. Amerikai–olasz film (h).
23.00 Képújság.

Kedd
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság.
17.00 A Hálózat mûsora. 18.00 Mis-
kolc Ma (élõ). 18.30 Sportpercek. Ben-
ne: bronzérem a Paraolimpián – Gyur-
kota József újoncként a világ legjobbjai
között, Új edzõ a DVTK kispadján: be-
mutatjuk Gálhidi Györgyöt. 19.00
Sport Extra. Benne: összefoglaló az Egye-
temi Sportnapról. 20.00 Miskolc Ma.
20.30 Hírháló (h). 21.00 Az elveszett
idõ kalandorai. Amerikai–ausztrál film
(h). 23.00 Képújság.

Szerda
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság.
17.00 A Hálózat mûsora. 18.00 Mis-
kolc Ma (élõ). 18.30 Mérleg – gaz-
dasági magazin. Benne: állásbörzék után,
munkaügyi helyzetkép, foglalkoztatás.
19.00 Miskolc Ma. 19.30 SuliTV kü-
lönkiadás – beszélgetés Magyar Bálint
oktatási miniszterrel. 20.00 Miskolc Ma.
20.30 Hírháló (h). 21.00 Palimadarak.
Amerikai film (h). 23.00 Képújság.

Csütörtök
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság.
13.00 Miskolc Megyei Jogú város Köz-
gyûlésének közvetítése felvételrõl. 18.00
Miskolc Ma (élõ). 18.30 A Közgyûlés
közvetítésének folytatása. kb. 23.00 Kép-
újság.

Péntek
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság.
17.00 A Hálózat mûsora. 18.00 Mis-
kolc Ma (élõ). 18.30 Múzsa – kultu-
rális magazin. Benne: Zenei világnap
– a Miskolci Szinfónikusok évadnyitó
koncertje, bemutatjuk Kerek Gábor ze-
neszerzõt, Waltzer Szalonzenekar. 19.00
Miskolc Ma. 19.30 Mozivarázs – vá-
logatás a heti filmújdonságokból. 20.00
Miskolc Ma. 20.30 Hírháló (h). 21.00
A szépség és a szörnyeteg. Ameri-
kai–angol film (h). 23.00 Képújság.

A mûsorváltoztatás jogát fenntartjuk!

A Miskolc TV
heti mûsora

2004. október 2–2004. október 8.

A NÓGRÁDI, RÉGI NEMESI CSALÁDBAN CSEH-BREZÓN SZÜLETETT FIATAL-
EMBER 1848-BAN ASZÓDON KEZDTE MEG ISKOLAI TANULMÁNYAIT, AZT SEL-
MECBÁNYÁN FOLYTATTA ÉS POZSONYBAN FEJEZTE BE. POZSONYBAN HÁROM

ÉVET TANULT A TEOLÓGIÁN, MAJD PAPJELÖLTI VIZSGÁT TETT. 1859-TÕL A

JÉNAI EGYETEM ELÕADÁSAIT HALLGATTA. INNEN HAZATÉRVE SZÜLÕFÖLDJÉN,
A NÓGRÁDI SZÜGY TELEPÜLÉSEN VÁLLALT NEVELÕTANÁRI ÁLLÁST. 

Zelenka Pál püspök arcképe az evangélikus pa-
róchián, 2004.
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ZELENKA PÁL (1839–1910) 
EVANGÉLIKUS PÜSPÖK

SZABADIDÔ

MiNap
8 I. évfolyam 30. szám

Tisztelt olvasó! Ismeri Ön a miskolci szobrokat? Hama-
rosan kiderül! A szeptember 11-i számunkban öt héten ke-
resztül tartó keresztrejtvény-pályázatot indítottunk. Az öt
keresztrejtvényben öt miskolci szobor nevét, illetve helyét
rejtettük el. Az öt megfejtést egy levelezõlapon, legkésõbb

október 15-ig juttassák el a Miskolci Kommunikációs Kht.
címére: 3525 Miskolc, Dózsa György u. 30. A helyes meg-
fejtéseket beküldõk között öt, az Arany Könyvesbolt (Mis-
kolc, Arany János u. 11–13.) által felajánlott könyvet sor-
solunk ki. 

ISMERI ÖN A MISKOLCI SZOBROKAT?


